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ЛЕОНІД КУЧМА: "НА ПЕРШОМУ МІСЦІ - ІНТЕРЕСИ 
ЛЮДИНИ, ї ї СОЦІАЛЬНИЙ ЗАХИСТ" 
20 лютого 2001 року відбувся робочий візит Президента України на Чорнобильську 
А ЕС та в місто Славутич 

Минулого вівторка 
Чорнобильську атомну 

електростанцію та місто 
енергетиків відвідав 

Президент нашої держави 
і Леонід Кучма. Він знайомився 
ч з ходом будівництва 

промислових об'єктів за 
міжнародними проектами на 

проммайданчику ЧАЕС, які 
необхідні для безпечного 
виведення з експлуатації 
зупинених енергоблоків, 

виконанням плану заходів з 
перетворення об'єкта 

"Укриття" в екологічно 
безпечну систему (план SIP), 

що фінансується Україною 
разом з 25 країнами-донора-

ми та Євросоюзом. 
В актовому залі в присут-

ності працівників засобів масо-

вої інформації Президент 
провів робочу зустріч, в якій взя-
ли участь віце-прем'єр-міністр 
України Олег Дубина, керівники 
ряду міністерств і відомств, 
представники влади Київської 
області і міста Славутича, адм-
іністрація і профспілковий актив 
Чорнобильської АЕС. На 
зустрічі обговорювався стан ви-
конання заходів у зв'язку з зак-
риттям ЧАЕС, затверджених 
Президентом України в жовтні 
минулого року. При цьому ува-
га присутніх була зосереджена 
на організаційно-технічних, 
фінансових питаннях і пробле-
мах виконання програми соц-
іального захисту працівників 
станції та жителів Славутича у 
зв'язку з достроковим виведен-
ням енергоблоків Чорнобильсь-

кої АЕС з експлуатації. 
Після Чорнобильської АЁС 

Л.Кучма та особи, які його суп-
роводжували, відвідали місто 
Славутич і вахтове селище 
Лісне. У селищі відбулася імпро-
візована зустріч керівника дер-
жави з його жителями, він 
відвідав одну з осель. Леонід 
Кучма запевнив мешканців 
Лісного, що вони найближчим 
часом згідно з чергою одержать 
постійне житло в Славутичі. Це 
передбачено програмою соц-
іального захисту. 

РІШЕННЯ ПРО 
ДОЛЮ СТАНЦІЇ 

ПРИЙНЯТО 
ПРАВИЛЬНО 

Відкриваючи робочу зустріч, 
Л.Кучма зробив невеликий істо-

ричний екскурс і відзначив, що 
15 грудня 2000 року відбулася 
важлива подія: Україна викона-
ла зобов'язання, узяті перед 
країнами "великої сімки" та 
Євросоюзом щодо виведення з 
експлуатації енергоблоків Чор-
нобильської АЕС. 

— Я хочу повторити, — 
підкреслив він, — що ми вірно 
зробили, закривши цю станцію. 

Питання назрівало давно. Це 
підтвердила, зокрема, і розмо-
ва Президента з генеральним 
директором ЧАЕС Віталієм Тол-
стоноговим. Йому ще в молоді 
роки довелося навчатися в ака-
деміка Ємельянова, який ствер-
джував, що реактори РБМК по-
тенційно небезпечні і не мають 
права на існування. Це було 
чверть століття тому. 

І хоча з погляду, безпеки ці 
реактори не витримували крити-
ки, за традицією тих часів, дово-
дилось виконувати вимоги партії. 
А головні випробування з цього 
приводу, зазначив Президент, 
випали Україні. 

— Для реалізації програми 
закриття було створено багато 
комісій, підготовлено відповідні 
укази Президента і постанови 
уряду, — сказав Л.Кучма. — В 
тому числі створено міжвідомчу 
комісію, яка повинна працювати 
постійно. І головне її завдання — 
не закрити Чорнобильську стан-
цію, а колись остаточно поста-
вити крапку на цій проблемі: ви-
рішити питання технічні і техно-
логічні (маю на увазі перш за все 
об'єкт "Укриття"), і питання соц-
іального захисту. 

Часу від моменту зупинки 
останнього діючого блока мину-
ло небагато. Але якщо до си-
туації ставитися так, як досі, на-
голосив Президент, то вона й 
зостанеться великою пробле-
мою, особливо для тих людей, 
які працюють на станції. Світ 
вважає: з закриттям станції 
знімаються всі проблеми. А для 
України вони можуть лишитися 
назавжди. Тому саме під цим 
кутом треба сьогодні погляну-
ти на реалії. Що зроблено з 
того, що було доручено прези-
дентськими заходами, відпові-
дними указами, рішеннями, 
урядовими постановами? Тре-
ба, щоб розмова дала конкрет-
ний результат. 

(Окончание на стр. 2) 

Вт да мШштщштШ 
Мобильная связь дешевле 

не бывает! Позвони и убедись! 
- Обмен 
- ПокупКа 
- Р е м о н т 
- Разблокировка 
-Руссификация 
- Подключение к 

пейджингу 
Жііге.івім Сситпча скидка до 5% 

іірп налігші паспорта 
Наш адрес: {.Чернигов, 

ул. so лещ СССР, 5, 
гостиница "НИВА", » этаж, 

офис зо. Мы работаем: 
с 9 до IS без перерыва и выходных 
Тел/факс: (04622) 3-42-22 

ПРОДАЖА 
НОВЫХ АВТОМОБИЛЕЙ 
ООО НПП "АВТОКОМПЛЕКТ" 
официальный дилер СП "АвгоЗАЗ-Дэу" 

• К р е д и т до 2 лет при 
покупке автомобиля 

• 3 0 7 . скидка на моторное 
масло І Е К А К 0 

•Бесплатная мойка авто SON АХ 
и 50% скидка на остальные 
20 видов услуг 

•Гарантии на автомобиль 2 года 
•Страховой полис от ДТП 

БЕСПЛАТНО. 
Автосалон (бывший н-тр "Дружба") 
тел/факс! (0462)174-780. 174-305 

E:mail auto_compecn.relc.com 

Дм»»» ра І-чх-іп ,!«4ww Ст»»* • 
pTjql*l 

Официальный дилер и сервис-
центр корпорации "Квазар-Микро" 

- КОМПЬЮТЕРЫ 
- КОМПЛЕКТУЮЩИЕ 
- РАСХОДНЫЕ МАТЕРИАЛЫ 

ГАРАНТИЯ НА КОМПЬЮТЕРЫ 

3 Г О Д А 

Тел. / факс (04622) 7-41-18 kit@cn.relc.com 

о ф и ц и а л ь н ы й д и л е р 

О BOSCH 
в У к р а и н е П Р О К А Т 

СЕРВИС 
Г А Р А Н Т И Я 

12 МВС. 
П О Л Н А Я 
ПРОГРАММА 
РАСХОДНЫХ 

ЭЛЕКТРОИНСТРУМЕНТЫ МАТЕРИАЛОВ 

тел. (0462)95-25-16 
тел./ф.(04622) 3-13-65 

И щ е м , д и л е р а а С л а в у т и ч е Ї 

Е Ш Ш 

СЗЙГ" машин-склад 
^ М А Й С Т Е Е 

ДСП, двп 
Шифер 8-волн. Гвозди шиферн. 
Шифер плоский Плитка оолицов. 
Цемент ШПЦ-400, метлахская 

ШПЦ-500 Пергамин, 
Ялебастр, гел їьітовая химия, 
Стекло окон. 3 мм Краски 
Й К ^ Й " ^лья'(дуб), 
Сетка рабица, ' а п ч а с г н ' 
о цинк., неоцинк, нвтокосм етика 

МНЯ С ТИМ* Тел.Т7-00-80\ 
' 15-2Ц-05. Ю-Г7-31 
Грузоперевозки по СНГ, Украине 

супер-МАЗ, КамАЗ, Газель 
форма оплаты любая 

СЛАВУТИЧ 
2 (04479) 2-20-25 

Ш И М І » :: 
Периферииное 
оборудование ' 
Копировальная ' 
техника 
ййкадные 
материалы 

Продажа, установка ; 
Ромот и сервисное 
обслуживание 
Умеренные цены 
Отличное качество 

» м ш ш и » и ш » а в м 

М / / т е р / / е т в е з 

П р О В С Ы О В В £ > / С 7 р Є Є 

в о л і / / о г о р а з / / / 

E a d i o E t h e r n e f - э т е : 

Ш. Круглосуточное соединение на большой скорости I I Мбит/с 
Ш Оборудование WoveLon от Lucent Technologies 
Ш Абонентская плата - 5 у.е./месяц 
Ш Очень низкая цена за единицу скорости 
Ш Помегабайтнал оплата за принятую информацию 

Тел.10-17-10 
10-12-63 

ЧерниговРазноТоріі 
ВПЕРВЫЕ 

для Чернигова, области, 
Славутича 

В РАССІ 
Телевизоры, 

РОЧКУ 
аудио, видео, 

компьютеры, холодильники, 
с т и р а л ь н ы е м а ш и н ы , 
г а з о - , з л е к т р о п л и т ы , 
обогреватели, кондиционеры, 
пылесосы и многое другое... 
В НАЛИЧИИ И ПОД ЗАКАЗ 

(Оформление в магазине 
без банковского кредита. 
с 9.00 до 19.00, без выходных 

улЛенина, 34, 2-й этаж 
тел. 174-324. 101-435 

КОМПЬЮТЕРЫ 
Гарантия до 3 лет Ь 1 

МОДЕМЫ 
Доставка и установка 

БЕСПЛАТНО 
Славутич, Сервисный центр 

тел. (04479) 2-52-52 
(04<І22) 10-11-97 € 

Б І Т КОМПЬЮТЕРЫ, МОДЕРНИЗАЦИЯ. ТЕЛ, В ЧЕРНИГОВЕ (0462) 10-11-97. СЕРВИСНЫЙ ЦЕНТР В СЛАВУТИЧЕ (04479) 2-52-52 

v —̂  

Обмен ветхих 
купюр 

_ долларов 
С Ш А 

д О В 

к о г о 
х о 

P O U J O 

Т ї М , * 3 K A E T e ! 

/̂ ШШШ^Ь® А к ц и о н е р н ы й Коммерческий Банк 

S ПРАВЭКС-БАНК 
Щ я ш ' Ч Е Р Н И Г О В С К И Й Ф И Л И А Л 

; г .Чернигов . ул.Лснина*49. тел.10-13-68 
лицензия НВУ №7 от 0 4 . 0 8 . 2 0 0 0 г . 

mailto:kit@cn.relc.com
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ЛЕОНІД КУЧМА: "НА ПЕРШОМУ МІСЦІ - ІНТЕРЕСИ 
ЛЮДИНИ, ї ї СОЦІАЛЬНИЙ ЗАХИСТ" 

(Начало на стр. 1) 
Використовуючи факт при-

сутності працівників телебачен-
ня, радіо, преси, Президент на 
початку зустрічі звернувся до 
ділових кіл, підприємців України: 
якщо вони відчувають себе ук-
раїнцями, хай звернуть увагу на 
можливості спеціальної економ-
ічної зони "Славутич". .Коли 
спільними зусиллями вдасться 
розвинути невеличкий регіон, 
з'явиться впевненість у тому, що 
наша країна спроможна вирішу-
вати великі завдання. Причому 
в цьому контексті Президент на 
перше місце ставить інтереси 
людини, її соціальний захист. 
Л.Кучма нагадав, що минулої 
зустрічі з колективом ЧАЕС дав 
слово: держава не залишить 
працівників станції і жителів Сла-
вутича сам на сам із своїми про-
блемами. 

ШЛЯХОМ ш в и д к о -
г о РЕАГУВАННЯ 
Відверто кажучи, остання по-

ява в Чорнобилі Президента 
була для багатьох суцільною 
несподіванкою. Щоправда, 14 
грудня минулого року, перед ос-
таточною зупинкою третього ре-
актора, він пообіцяв працівникам 
станції, що завітає до них напе-
редодні 15-х роковин аварії. Але 
до 26 квітня було ще ой як да-
леко. У Президента багато 
справ. І раптом... 

Це "раптом" — не раптове. 
Простежимо за перебігом подій. 

16 лютого сесія Славутицької 
міськради розглянула комплекс 
питань, безпосередньр_ров'яза-
них з майбутнім станції і міста. 
Зокрема, було обговорено хід 
виконання організаційних за-
ходів, затверджених Президен-
том України, окремих доручень 
Президента, постанов і розпо-
ряджень Кабінету Міністрів щодо 
соціальних гарантій та реалізації 
програми соціального захисту 
працівників Чорнобильської АЕС 
і жителів міста Славутича в зв'яз-

ку з закриттям станції. На поряд-
ку денному також були пробле-
ми, пов'язані з реорганізацією 
ЧАЕС (з урахуванням об'єкта 
"Укриття" і реалізації міжнарод-
них проектів), та вплив цих фак-
торів на соціально-економічний 
розвиток міста. 

До обговорення актуальних 
питань сесії, яке відбувалося в 
полемічному ключі і за певного 
емоційного забарвлення, крім 
депутатів і керівництва станції, 
були запрошені відповідальні 
працівники Адміністрації Прези-
дента, окремих міністерств і 
відомств. Учасники сесії одно-
стайно підкреслювали, що низ-
ка важливих документів не ви-
конується в повному обсязі, і це 
може призвести до зриву соц-
іальних гарантій, даних держа-
вою працівникам станції і сла-
вутчанам. 

Розмова на міській сесії, на-
певне, мала столичний резо-
нанс. А вже 19 лютого, в день 
засідання Ради національної 
безпеки і оборони, Президент 
України особисто поцікавився 
думкою генерального директора 
Чорнобильської АЕС про те, як 
виконуються намічені заходи і 
прийняті програми. Короткої роз-
мови було досить, аби вдарити 

на сполох... Зустріч у Чорнобилі 
призначили на наступний день. 
А доповідь по головному питан-
ню Президент запропонував зро-
бити В.Толстоногову. 

Аналізуючи хід виконання 
президентських заходів, допові-
дач відзначив, що було розроб-
лено програму припинення екс-
плуатації третього енергоблока, 
комплексну програму зняття з 
експлуатації усіх блоків, програ-
му соціального захисту праців-
ників Чорнобильської АЕС і жи-
телів міста Славутича. Просува-
ючись у напрямі створення но-
вих робочих місць для працев-
лаштування вивільненого персо-
налу станції, адміністрація ЧАЕС 
за участю профкому розробила 
концепцію спеціалізованого 
підприємства для зняття енер-
гоблоків з експлуатації і перетво-
рення в екологічно безпечну си-
стему об'єкта "Укриття", на яко-
му передбачається влаштувати 
4198 чоловік. Тисяча — півтори 
тисячі чоловік будуть потрібні 
для виконання робіт на "Укритті", 
близько тисячі — на новому 
підприємстві "Атомремонт-
сервіс" у складі НАЕК "Енергоа-
том". Понад 400 працівників зна-
добляться для котельні, схови-
ща відпрацьованого ядерного 

палива та інших підприємств, 
необхідних для виведення з ек-
сплуатації ЧАЕС. 

На спорудження житла для 
мешканців селища Лісного дер-
жавою передбачається виділити 
25,5 млн гривень. 

Проте чимало з наміченого 
ще не виконано. Як висловився 
доповідач, найбільш болючим 
питанням є фінансування. Не 
сповна забезпечується фінансу-
вання комплексної програми, 
зовсім не передбачено коштів 
для програми соціального захи-
сту працівників ЧАЕС. Аби 
ліквідувати заборгованість На-
ціональної енергогенеруючої 
компанії перед станцією за ви-
роблену електроенергію, щомі-
сяця слід виділяти по 22,4 млн 
гривень, та насправді надходить 
значно менше. Не виділено 
коштів на припинення експлуа-
тації блоків, соціальні виплати у 
розмірі 30,3 млн гривень, утри-
мання інфраструктури міста 
тощо. 

І ще один промовистий факт. 
Верховною Радою досі не прий-
нято пропозиції стосовно ком-
пенсаційних виплат до пенсій 
для працюючих пенсіонерів 
ЧАЕС, які вивільняться. Хоча 
попередня домовленість з пар-
ламентаріями була. 

Підбиваючи статистичний 
підсумок, В.Толстоногое сказав, 
що з президентських заходів по-
вністю виконані 23, а 26 — у 
стадії виконання. 

НА БОГА СПОДІ-
ВАЙСЯ, А РОБОТИ 

НЕ ЦУРАЙСЯ! 
Аналіз директора доповнив 

славутицький міський голова 
Володимир Удовиченко. Він го-
ворив про непереливки в ниніш-
ньому існуванні інфраструктури 
міста і передачі її у комунальну 
власність. До зупинки третього 
блока робилось чимало, а після 
закриття все завмерло, наче 

проблеми зникли. 
Жалюгідний вигляд має ме-

дичне обслуговування. Станція 
не в змозі розрахуватися з ме-
дико-санітарною частиною. 
Рівень медицини у місті падає до 
нуля. Достатньо сказати, що на 
харчування хворого атомника 
лікарня спроможна витрати за 
добу аж... 71 копійку. 

Не розроблений механізм 
виплат людям, які будуть 
звільнені у зв'язку з достроковим 
виведенням ЧАЕС із експлуа-
тації. Не відпрацьовано систему 
управління людськими ресурса-
ми. Сьогодні має бути розробле-
на програма соціального закріп-
лення кадрів. Не можна допус-
тити, щоб фахівці не були запи-
таними в галузі. 

Треба по-іншому вести діалог 
з країнами "великої сімки". Слід 
не вмовляти, а вимагати компен-
сації від них за поступки України. 

На робочій зустрічі також ви-
ступили міністр палива та енер-
гетики Сергій Єрмилов, міністр 
праці та соціальної політики Іван 
Сахань, міністр фінансів Ігор 
Мітюков, секретар Ради націо-
нальної безпеки і оборони Євген 
Марчук, академік НАН України 
Валерій Кухар, голова ЦКАтом-
профспілки Олександр Юркін, 
працівники Чорнобильської АЕС: 
заступник генерального директо-
ра Володимир Комаров, голов-
ний спеціаліст об'єкта "Укриття" 
Володимир Щербина, голова об-
'єднаного профкому Олексій Лич. 

Коментуючи один з виступів, 
в якому йшлося про добудову 
енергоблоків Хмельницької і 
Рівненської АЕС, Президент за-
уважив, що на допомогу Заходу 
особливо покладатися не слід: 
"На Бога надейся, а сам не пло-
шай". Україна повинна орієнтува-
тися на власні сили. Уже добре 
відомо, як "безголосо" прореагу-
вав той же Захід на добровільну 
відмову нашої країни від ядер-
ної зброї. (Виняток становлять 
хіба що Сполучені Штати) Тож 

лише на свої сили треба розра-
ховувати й.у вирішенні всіх про-
блем, пов'язаних з закриттям 
ЧАЕС. 

ДО ЗУСТРІЧІ 
26 КВІТНЯ 

Підбиваючи підсумок розмови, 
Леонід Кучма, зокрема, сказав: 

— Хочу подякувати всім за 
участь в обговоренні цієї дуже 
складної для України проблеми. 
Вона має національний харак-
тер. І те, що її готував секретар-
іат Ради національної безпеки і 
оборони, підкреслює: це — пи-
тання безпеки. 

Зблизька проблеми ЧАЕС 
бачаться зовсім по-іншому, ніж 
з Києва, вів далі Президент. І 
ставитися до них так, як стави-
лися до останнього часу, амо-
рально. 

— Я згоден із зауваженнями, 
які пролунали сьогодні, у тому 
числі з критичними зауваження-
ми. Міжвідомча комісія, яку очо-
лює прем'єр-міністр, має не 
тільки працювати, а й відпові-
дати в цілому за цю проблему. 

Л.Кучма підтримав пропози-
цію створити робочу групу на 
чолі з віце-прем'єр-міністром 
Олегом Дубиною, яка буде зай-
матися конкретними питаннями 
на рівні виконавчої влади, 
співпрацюватиме з парламен-
том, терміново вирішуватиме 
технічні проблеми і проблеми 
соціального захисту працівників 
ЧАЕС та жителів Славутича. 
Президент звернувся з пропози-
цією до керівництва станції і 
міста працювати більш злагод-
жено і пообіцяв для успіху спра-
ви підставляти своє плече. Він 
збирається до 26 квітня знову 
приїхати на Чорнобильську АЕС, 
щоб проаналізувати стан справ. 

— Хоч і мало часу лишило-
ся, та можна встигнути багато... 

Віктор КАПУСТА 
Фото Оксани НЕДІЛЬНІЧЕНКО 

СУДЬБОНОСНОСТЬ НАЛИЦО? 
16 февраля в ЯК "Энергия" состоялась 30-я сессия XXIII созыва Славутичского горсовета 

Официальная 
информация 

На сессии шла речь о ходе 
выпопнения организационных 
мероприятий, касающихся соци-
альных гарантий и реализации 
программы социальной защиты 
работников Чернобыльской АЭС 
и жителей Славутича. Значи-
тельное внимание было уделе-
но отсутствию интенсивности и 
системности в решении про-
блем, связанных с реорганиза-
цией ЧАЭС и объекта "Укрытие". 

На сессии присутствовали 
три четверти депутатов Славу-
тичского горсовета (31 из 39-ти), 
а также представители Админи-
страции Президента Украины, 
Минтруда, МинЧС, Киевской об-
лгосадминистрации, Междуна-
родного Чернобыльского цент-
ра, администрации ЧАЭС, 
профсоюзного комитета станции 
и объекта "Укрытие", профсою-
за работников атомной энерге-
тики, руководители предприя-
тий, организаций и учреждений 
Славутича, начальники служб 
горисполкома. 

Для освещения работы сес-
сии были приглашены журнали-
сты центральных и местных 
СМИ. 

В ходе заседания прозвуча-
ли выступления славутичского 
городского головы Владимира 
Удовиченко, его первого замес-
тителя Владимира Жигалло, ге-
нерального директора ОП ЧАЭС 
Виталия Толстоногова, замести-
теля генерального директора 
Владимира Комарова, замести-
теля генерального диренггора по 
объекту "Укрытие" Валентина 

Купного, председателя объеди-
ненного профсоюзного комитета 
НАЭК "Энергоатом" Алексея 
Лыча, депутатов городского со-
вета В.Мельника, И.Исхакова, 
А.Киселева, В.Щербины, менед-
жер-директора МЧЦ В.Гличало, 
заместителя главы Киевской об-
лгосадминистрации М.Урулы, 
председателя госдепартамента 
администрации зоны отчужде-
ния В.Холоши, председателя 
профсоюзного комитета ЦЦР ОП 
ЧАЭС И.Лавриченко, директора 
ВН ЦРМ В.Бебешко, работника 
ЧАЭС А. Богомаза, заместителя 
министра Минтопэнерго Н.Ниг-
матулина. 

Сессия пришпа к выводу, что 
мероприятия по выполнению 
социальных гарантий и реализа-
ции программы социальной за-
щиты выполняются неудовлет-
ворительно — не в сроки, не в 
полном объеме, бессистемно. 
Выступающие высказали ряд 
критических замечаний в адрес 
администрации ЧАЭС и НАЭК 
"Энергоатом", Министерства 
финансов, Кабинета министров 
Украины, Администрации Прези-
дента Украины. 

Критичні 
зауваження 

На адресу адміністрації 
ЧАЕС та НАЕК "Енергоатом" 

Адміністрація ЧАЕС не в 
повній мірі вирішує питання 
утримання інфраструктури 
міста, завершення об'єктів 
житла, ремонтуjcoje^bHi ^не-
обхідно 1,5 млн грн^> не 
фінансуються об'єкти, будів-
ництва, пов'язані з переселена. 

ням селища Лісне, зобов'язання 
по розрахунку з організаціями та 
підприємствами міста за вико-
нані роботи та послуги (забор-
гованість до 12 млн грн.). 

Не фінансуються заходи, пе-
редбачені колективним догово-
ром ЧАЕС, і виплати трудовому 
колективу за результатами ро-
боти 2000 року (22 млн грн.). 

Не відпрацьований і не зат-
верджений механізм реалізації 
Закону України "Про загальні 
засади подальшої експлуатації 
Чорнобильської АЕС та пере-
творення зруйнованого четвер-
того енергоблоку цієї АЕС на 
екологічно безпечну систему" 
щодо надання компенсацій вив-
ільняємим працівникам ЧАЕС. 

Повільно проводиться пере-
дача об'єктів державної влас-
ності до комунальної власності. 

Не відпрацьовується програ-
ма "Робочі місця" в рамках ди-
версифікації ЧАЕС. 

До Міністерства фінансів 
Відхилений проект Закону 

про пенсійне забезпечення пра-
цівників ЧАЕС, які будуть дост-
роково залишати роботу в зв'яз-
ку з закриттям ЧАЕС. 

До Кабінету Міністрів Ук-
раїни 

Не проведено жодного засі-
дання Міжвідомчої комісії з чор-
нобильських питань. 

Не вирішено виділення 25,9 
млн грн. для переселення сели-
ща Лісне та реконструкції кана-
лізаційно-очисних споруд. 

Не вирішені проблеми креДи-
туванняїнвестиЦійниХ проектів в 

дамках спеціальної економічної 

зони "Славутич", Фонду кредиту-
вання ЄБРД (надано тільки один 
кредит). 

Немає результатів діяльності 
щодо залучення допомоги з боку 
країн "великої сімки" для вирі-
шення соціальних проблем пра-
цівників ЧАЕС та жителів міста 
Славутича, створення компенсу-
ючих робочих місць. 

Не вирішується питання в 
погодженні Представника Пре-
зидента України на Чорно-
бильській АЕС. 

Не проводиться робота по 
створенню структури управління 
для забезпечення вирішення 
проблем, пов'язаних із зняттям 
з експлуатації блоків, приведен-
ня об'єкту "Укриття" до екологіч-
но безпечного стану, переробки 
та захоронения радіоактивних 
відходів. 

До Адміністрації Прези-
дента України 

Посилити відповідальність та 
контроль за виконанням органі-
заційних заходів, затверджених 
Президентом України, окремих 
доручень Президента постанов, 
розпоряджень Кабінету Міністрів 
України щодо соціальних га-
рантій та реалізацій програми 
соціального захисту працівників 
Чорнобильської АЕС і жителів 
міста Славутича в зв'язку з зак-
риттям станції. 

Глас народа 
...О чем говорят сегодня в 

славутичских семьях? В станци-
онных электричках? На других 
междусобойчиках? Правильно 
— о том, что О нас, о гброде и 

его жителях, благополучно за-
были. Горько вздыхают о том, 
что вынужденно оказались в 
роли статистов в политическом 
шоу с громким названием "Дос-
рочный вывод из эксплуатации 
Чернобыльской АЭС", а, по 
сути, явившемся чем-то вроде 
плясок на пепелище. Громко 
высказывается народ? Зло? 
Справедливо. Потому что в ми-
нувшем году ни один новый жи-
лой дом в Славутиче не был 
сдан в эксплуатацию, а в горо-
де уже достаточно остро стоит 
жилищная проблема для моло-
дых семей. Потому что еще 
острее эта проблема ощущает-
ся жителями поселка Лесного, 
постепенно превращающегося 
в малообжитую и совершенно 
некомфортабельную зону. По-
тому что имеющийся в городе 
жилой фонд все настоятельнее 
требует капитального ремонта, 
средств на который нет, и не-
известно, когда они появятся. 
Потому что самой срочной ре-
конструкции требуют городские 
электросети, канализационно-
очистные сооружения. Потому 
что не выполняются рекоменда-
ции участников парламентских 
слушаний в отношении закры-
тия ЧАЭС, утвержденные По-
становлением BP от 14.12.2000 
г. № 2147-111 (из 3-х пунктов вы-
полнены 2,5), Поручения Прези-
дента Украины от 25.12.2000 г. 
№ 1-14/1621 (из 11-ти пунктов 
3 не выполнены, остальные — 
в стадии выполнения), от 
27.12.2000 г. № 1-14/1637 (не 
выполнены принципиально 
важные для города пункты об 

источниках финансирования 
строительства жилья для пере-
селения в город жителей Лес-
ного и отсутствуют графики по-
гашения задолженности энерго-
рынка перед ОП ЧАЭС и ЧАЭС 
перед бюджетом и внебюджет-
ными фондами) и от 24.07.2000 
г. Подобная ситуация складыва-

е т с я с выполнением Постанов-
ления Кабинета министров Ук-
раины от 29.11.2000 г. "О ме-
роприятиях по социапьной за-
щите работников ЧАЭС и жите-
лей Славутича...", "Мероприя-
тий к закрытию ЧАЭС", утверж-
денных Президентом Украины 
19.10.2000 г., указа Президен-
та Украины от 25.09.2000 г. 

Жители города и работники 
ЧАЭС по-прежнему не знают, 
что с ними будет завтра, и по-
этому отток из Славутича про-
должается и, кажется, даже на-
растает. 

Был момент, когда Славутич 
и ЧАЭС упоминались чуть не в 
каждом номере газет всеукраин-
ского уровня, — естественно, 
накануне остановки 3-го блока. 
Но уже 16 декабря о нас гово-
рить перестали. Вчерашние и 
сегодняшние номера газет вновь 
пестрят заголовками с упомина-
нием ЧАЭС — нынче это связа-
но с визитом Президента на 
станцию и в Лесной, состояв-
шимся 20 февраля. Леонид Куч-
ма признал ситуацию с решени-
ем post-''закрытийных" проблем 
неудовлетворительной. Славу-
тич с ним согласен. 

Но дальше что? 

Майя РУДЕНКО 



№8 (96), 22 февраля 2001 г. Теледень-Славутич/3 

ІЗ ЗВІТУ СЛАВУТИЦЬКОГО МІСЬКВИКОНКОМУ а 

ПРО РОБОТУ В 2000 РОЦІ 
(Початок у №7 за 15.02.2001) 

Однією з найважливіших осві-
тянських ланок є професійно-тех-
нічна освіта, яка безпосередньо і 
тісно пов'язана з виробництвом, 
сферою послуг та ринком праці і 
є важливим чинником їх розвит-
ку. Вона працює на відтворення 
робітничого потенціалу міста. 

Центр професійного розвит-
ку міськво (далі — Центр) про-
водить підготовку кваліфікова-
них працівників з 9 професій і 
має за мету організацію мобіль-
ної системи профосвіти, і перш 
за все, забезпечити першу роб-
ітничу професію випускникам 
шкіл міста . 

Можливість отримати про-
фесію у Центрі мають 795 учнів-
старшокласників (1998-й —740; 
1999-й-837). 

Виправдала себе практика 
залучення підприємств міста до 
підготовки і проходження прак-
тики учнів Центру. 

Спільною угодою між Цент-
ром професійного розвитку та 
центром зайнятості втілюється 
в життя проект Модульного про-

( г фесійного навчання за підтрим-
ки Міжнародної організації праці. 

2000 році відбувся перший ви-
"ч:,іуск слухачів, які навчались за 

даною системою і отримали 
і добрі результати за оцінкою ек-

^ ;пертів. 
В червні 2000 року був прий-

нятий Закон України "Про позаш-
кільну освіту". Цим Законом виз-
начені основні засади держав-
ної політики щодо позашкільної 
освіти, створено нормативно-
правову базу для подальшого 
розвитку позашкільної освіти та 
встановлені правові засади 
діяльності закладів освіти. 

У зв'язку з цим, починаючи з 
вересня 2000 року, палац дитя-
чої творчості розпочав роботу по 
приведенню у відповідність до 
Закону України статутних доку-
ментів та організацію навчаль-
ного процесу відповідно до по-
ложень, визначених Законом. 

На даний час в палаці дитя-
®г чої творчості міськво працює 21 

урток, всього ПДТ відвідує 765 
- .^Молярів. 

Стан роботи з позашкільного 
навчання і виховання учнів буде 
)ооаналізований відділом освіти 

^ ході атестації палацу дитячої 
творчості в 2001 році. 

Аналіз стану освіти та тен-
денцій, які мали місце в період 
2000-го навчального року, 
свідчать про ряд позитивних зру-
шень та наявність проблем, які 
необхідно вирішити в 2001 році. 

У місті створено ефективно 
діючу систему по роботі з дітьми, 
неповнолітніми та молоддю. 

Основним завданням відділу 
у справах сім'ї та молоді (Т. Бой-
ко) є реалізація державної пол-
ітики стосовно сім'ї, охорони ма-
теринства і дитинства та молод-
іжної політики. 

Для цього в місті реалізують-
ся такі програми: 

• - комплексна програма щодо 
реалізації молодіжної політики 
"Молодь Славутича"; 

- програма статевого вихо-
вання підлітків та юнацтва 
"Я+ТИ"; 

- програма "Школа молодої 
матері"; 

- програма профілактики нар-
команії та алкоголізму серед не-
повнолітніх "Надія"; 

- історико-краєзнавча програ-
ма "Край, в якому ти живеш"; 

- комплексна програма 
військово-патріотичного вихо-
вання та підготовки молоді 
м.Славутича до служби у лавах 
Збройних сил України; 

- програма соціальної реабілі-
тації дітей-інвапідів "Повір у себе"; 

- програма соціально-психо-
логічної реабілітації людей похи-
лого віку "Надвечір'я"; 

- програми міської дитячої 
організації "Світлячки Славутича"; 

- програма профілактики та 
терапії сімейного насильства. 

Знаменною подією 2000 року 

став день народження загально-
міської дитячої організації 
"Світлячки Славутича", яка об-
'єднує біля 1200 дітей початко-
вої школи. 

В місті традиційними стали 
вже конкурс для дітей з особли-
вими потребами "Повір у себе", 
День молоді, День Матері, Дні 
призовника, День святого Мико-
лая, акція "Молодь за здоровий 
спосіб життя", місячник правових 
знань. Вперше проведено і свя-
то День Батька. 

В 2000 роки Славутич при-
єднався до міжнародного руху 
"Мери за дружні для молоді 
tyjpta". 

Двічі делегація нашого міста 
приймала участь у дитячій та мо-
лодіжній муніципальних асамбле-
ях "Моє місто — моя турбота". 

Досить впевнено зарекоменду-
вали себе в місті волонтери. Саме 
цей напрямок роботи буде разви-
ватися в цьому році, адже 2001 рік 
оголошено роком волонтера. 

Продовжувалась робота з 
оздоровлення дітей міста. За 
2000 рік оздоровлено 3315 дітей. 

Відділом у справах сім'ї та 
молоді надається підтримка мо-
лодіжним громадським об'єднан-
ням, яких у місті зареєстровано 
9, а також жіночим (5). Набуває 
авторитету Жіноча рада. 

В місті створено всі умови 
для творчого розвитку дітей та 
молоді. 

Поряд з тим на обліку служ-
би у справах неповнолітніх (В.Ду-
динська) перебуває 69 дітей за 
скоєні правопорушення та 50 
сімей, у яких батьками не забез-
печуються вимоги чинного зако-
нодавства по навчанню і вихо-
ванню дітей. 

З урахуванням цього, служ-
бою у справах неповнолітніх, за 
участю відповідних відділів та 
організацій, депутатів міської 
ради і громадськості, розробле-
но та реалізується комплекс за-
ходів, спрямованих на запобіган-
ня дитячій бездоглядності, по-
передження правопорушень се-
ред неповнолітніх, профілактич-
ну роботу з функціонально не-
спроможними сім'ями. 

В 2000 році діяльність місько-
го відділу культури (С.НІкольсь-
ка) була спрямована на реаліза-
цію в місті законодавства Украї-
ни про культуру; Національної 
програми "Діти України"; Держав-
ної програми "Поліпшення стано-
вища жінок і підвищення їх ролі 
у суспільстві"; обласної комплек-
сної програми "Молодь Київщи-
ни"; обласної комплексної про-
грами "Турбота". 

Всі проведені заходи, робо-
та відділу спрямовувалися на: 
сприяння розвитку художньої 
творчості та створення умов для 
творчого спілкування і дозвілля 
в місті; подальший розвиток і ут-
вердження міських та національ-
но-мистецьких традицій; популя-
ризацію кращих здобутків украї-
нської та світової культури, но-
вих форм і напрямів сучасного 
мистецтва; утримання та 
підтримку закладів культури 
міста, забезпечення для них 
сприятливого господарського 
режиму; підвищення рівня про-
фесійної майстерності і кваліфі-
кації працівників культури, мис-
тецької освіти і естетичного ви-
ховання молоді; утвердження в • 
діяльності закладів культури та-
ких критеріїв, як професіоналізм 
і новаторський пошук. 

В 2000 році всі установи куль-
тури міста (Дитяча школа мис-
тецтв, кіно-концертний комплекс, 
централізована міська бібліо-
течна система (об'єднує 4 дер-
жавні бібліотеки) працювали 
стабільно і успішно. 

В закладах культури працює 
161 чоловік, серед них мають 
вищу освіту: 1 — 2 рівня акреди-
тації— 45 чол; 3 — 4 рівня акре-
дитації — 52 чол. " 

На 5-ти відділеннях Дитячої 
школи мистецтв навчається 748%-
учнів. З метою підтримки дітей 

сиріт,.дітеи-інвалідів, дітей з ма-
лозабезпечених сімей в їх праг-
ненні до творчого розвитку шко-
ла мистецтв 69-ти своїм вихо-
ванцям надає пільги, звільнивши 
їх від сплати за навчання та вста-
новивши плату в розмірі 50%. 

Підтвердженням високої май-
стерності учнів та викладачів 
ДІІІМ свідчать їх відзнаки та пе-
ремоги в міжнародних, всеукраї-
нських, обласних конкурсах, фе-
стивалях. Серед них: Київський 
обласний конкурс "Дебют" — 5 
дипломів; Всеукраїнський дитя-
чий фестиваль класичної та ка-
мерної музики "Весняна рапсо-
дія-2000" — 3 дипломи, регіо-
нальний огляд-конкурс хорових 
колективів і вокальних ансамблів 
(Чернігів) — 6 дипломів; регіо-
нальний конкурс піаністів (Київ) 
— 2 дипломи. За результатами 
конкурсних програм 276 учнів 
школи мистецтв здобули звання 
лауреатів та дипломантів, а 
всього в конкурсних заходах 
прийняло участь 310 чоловік. 

Вже стало традицією відміча-
ти найбільш перспективних і тала-
новитих учнів школи стипендією 
славутицького міського голови. 

Поряд з напруженим на-
вчальним процесом викладаць-
кий та учнівський колективи шко-
ли, де створено і працює 15 
різнопланових творчих колек-
тивів, проводять велику концер-
тну та просвітницьку роботу в 
місті. Всього було проведено 101 
загальноміський захід, в якому 
прийняли участь близько 90% 
учнівського контингенту школи. 

Головним центром культур-
ного життя та дозвілля славут-
чан є кіно-концертний комплекс. 

Колектив цього закладу зро-
бив новий якісний крок у своєму 
розвитку — культурно-масові 
заходи стали ще більш різнома-
нітнішими, змістовнішими і були 
розраховані на різні вікові ка-
тегорії жителів міста. 

Протягом звітного року 
збільшилась кількість постійно 
діючих клубів за інтересами, твор-
чих та молодіжних колективів. 

Всього в 2000 році працівни-
ками кіно-концертного комплек-
су було проведено 294 міські за-
ходи, з них для дітей та підлітків 
— 103. Кількість славутчан та 
гостей міста, які їх відвідали, — 
77 391 особа, з них дітей і 
підлітків —20 881. 

В 2001 році адміністрація 
кіно-концертного комплексу про-
довжує пошук нових, більш 
ефективних форм господарю-
вання та отримання додаткових 
коштів на оновлення матеріаль-
но-технічної бази закладу. 

З метою розширення госпо-
дарських можливостей устано-
ви, а відповідно, і створення 
нових, сучасних форм дозвілля 
і напрямків діяльності, в 2001 
році кіно-концертний комплекс 
почне працювати як комунальне 
підприємство. 

Пріоритетним напрямком 
діяльності міської бібліотечної 
системи є забезпечення інфор-
маційних потреб жителів Славу-
тича, реалізація їх конституцій-
них прав на свободу доступу до 
інформації та її отримання. 

Протягом 2000 року до бібліо-
тек надійшло 139 найменувань 
передплатних видань. Книжко-
вий фонд ЦБС становить 72 417 
примірників. 

Кількість читачів — 10 270 
осіб, серед них читачів від 15 до 
21 року —2999 осіб. Книговида-
ча становить 182 147 при-
мірників. Бібліотеки відвідало 71 
804 особи. 

Нові можливості в одержанні 
інформації з'явилися із відкрит-
тям сучасного бібліотечно-
інформаційного центру. Відвіду-
вачі центру мають змогу пере-
глянути унікальні енциклопе-
дичні видання на компакт-дис-
ках, дискетах, ознайомитись з 
роботою комп'ютерів, попрацю-
вати в мережі "Інтернет", познай-
омитись з найсучаснішими осві-

тніми програмами. В центрі ство-
рюється фонд медіатеки —віде-
окасет, аудіозаписів, CD-ROM — 
для надання його в користуван-
ня відвідувачам. 

Серед проведених у 2000 році 
загальноміських культурно-мис-
тецьких заходів слід відмітити 
День міста Славутича-2000 ; VII 
Міжнародний фестиваль дитячої 
творчості, телебачення та преси 
"Золота осінь Славутича-2000" 
під девізом 'Толерантність—мир 
— демократія "; День вшануван-
ня Матері; День вшанування 
Батька "Батьку! В цьому слові 
цілий світ"; Святкова програма до 
55-річчя з Дня Перемо™ у Великій 
Вітчизняній війні. 

Виконавчий комітет продов-
жує співпрацювати із соціально-
психологічним центром міста 
(В.Одиниця). 

Соціально-психологічний 
центр м. Славутича в 2000 році 
надавав послуги населенню, 
організаціям, підприємствам май-
же з 50-ти напрямків і програм, 
найважливішими з яких є наступні: 

- індивідуальне і сімейне кон-
сультування психологів для до-
рослих, підлітків та дітей; 

- фокус-групи, ділові ігри з пи-
тань розвитку регіону, поліпшен-
ня соціально-психологічного 
клімату в організаціях, розвитку 
сфери соціальних послуг у місті; 

- методичні семінари з вікової, 
педагогічної, соціальної психо-
логії, здорового способу життя; 

- профорієнтація для підлітків 
і дорослих; 

- соціологічні та соціально-
психологічні дослідження; 

- тренінги: "Тренінг батьківсь-
кої ефективності", "Тренінг 
спілкування", "Тренінг з прав ди-
тини", "Тренінг особистісного 
зростання"; 

- ігротека, казкотерапія, роз-
виваючі ігри для дітей і підлітків; 

- служба "Телефон довіри", 
телефон довіри для підлітків; 

- організація зустрічей із спец-
іалістами вузького профілю 
(лікарями, працівниками право-
охоронних органів і т.д.), міським 
головою, журналістами; 

- робота психологів із дітьми 
з "Центру захисту дітей"; 

- розробка й участь у реалізації 
ряду загальноміських проектів. 

Загальна кількість звернень, 
[іов'язаних із сферою надання 
соціально-психологічних і кон-
сультаційно-інформаційних по-
слуг, — 16 336, у тому числі 
відвідувань спеціалістів центру 
— 11 013, з них: дітей — 5387 
(49 %), підлітків — 4093 (37%), 
дорослих — 1533 (14%). 

У організаціях міста проведено 
52 лекційно-семінарських заняття, 
які відвідало 1433 чоловіки. 

У процесі соціологічних і соц-
іально-психологічних дослід-
жень здійснена взаємодія з 2909 
респондентами. 

Найчастіше відвідувачі зверта-
лись до фахівців центру з питань: 

- проблеми сімейних взаємов-
ідносин (подружні зради, сімейне 
насильство, неефективне батькі-
вське ставлення до дитини); 

- емоційні розлади (стресо-
вий стан, депресія, тривожність, 
страхи); 

- проблеми працевлаштуван-
ня, перепідготовки; 

- вживання алкоголю, нарко-
тиків, токсичних речовиндітьми, 
підлітками та дорослими; 

- проблеми поведінки дітей та 
підлітків. 

Фахівцями центру відслідко-
вувались тенденції у психологі-
чному стані громади. Протягом 
2000 року проведені досліджен-
ня з таких напрямків: 

- Опитуванння жителів міста: 
у рамках моніторингу по вивчен-
ню основних проблем, що вик-
ликають тривогу і занепокоєння 
у жителів міста останнім часом; 
по визначенню намірів жителів 
міста у зв'язку з визначенням 
дати закриття ЧАЕС; по вивчен-
ню рівня довіри до владних 
структур. Опитано 192 особи. 

- Опитуванння жителів міста 
на тему: "Проблеми жінок Сла-
вутича". Опитано 144 особи. 

- Опитуванння жителів міста 
з метою вивчення суспільної 
думки щодо задоволеності дея-
кими сферами послуг. Опитано 
199 осіб. 

- Надання допомоги міському 
центру зайнятості в проведенні 
опитування жителів з метою вив-
чення ринку товарів і послуг. 
Опитано 40 осіб. 

- Опитуванння жителів міста 
за підсумками проведення фес-
тивалю "Золота осінь Славути-
ча". Опитано 13О осіб'. 

- Фокус-група з керівниками 
міських організацій J аналізу мо-
делі соціальних послуг, складе-
ної на основі уявлень жителів 
Славутича. Брало участь 17 осіб. 

-Опитуванння з метою вив-
чення громадської думки щодо 
стану правопорядку в місті і ро-
боти міліції. Опитано 118 чоловік. 

- Опитуванння підприємців 
міста з метою вивчення проблем 
підприємництва, що існують у 
Славутичі. Опитано 103 чоловіка. 

- Опитуванння робітників 
Чорнобильської АЕС з метою 
вивчення бачення соціальних 
проблем у зв'язку із закриттям 
ЧАЕС. Опитано 179 чоловік. 

-Вивчення уявлень громадян 
щодо перспектив розвитку міста 
після закриття ЧАЕС. Опитано 
221 чоловіка. 

Всього в дослідженнях взяло 
участь 2909 респондентів. 

На основі матеріалів соціоло-
гічних досліджень спеціалістами 
центру були підготовлені аналі-
тичні звіти, що стосуються акту-
альних для громади м.Славути-
ча питань. Матеріали були на-
дані органам місцевого самовря-
дування міста, відповідним 
організаціям для коректив їхньої 
діяльності та оптимізації управ-
лінських рішень. 

В поточному році соціально-
психологічний центр продовжува-
тиме програми, які здійснюються 
спільно із закладами освіти, 
відділом внутрішніх справ, 
відділом міськвиконкому в спра-
вах сім'ї та молоді, а саме: "Пмна-
зію вихідного дня" для дівчат-
підлітків, програму з профілакти-
ки схильності до алкоголю та нар-
котиків "Надія", програму "Проф-
ілактика та терапія сімейного на-
сильства", жіночий клуб "Ярос-
лавна", інтелектуально-розва-
жальну програму для учнів почат-
кових класів "Містограй", акцію з 
пропаганди здорового способу 
життя для учнів середніх і стар-
ших класів "Молоде покоління 
обирає здоров'я" та інші. 

Серед нових напрямків робо-
ти, які започатковані в місті і по-
требують подальшого розвитку, 
можна вказати наступні: проект 
"Створення сучасної науково-
обгрунтованої модзлі соціальних 
послуг м. Славутича в умовах 
соціально-економічної транс-
формації', програма соціально-
психологічної реабілітації людей 
похилого віку "Надвечір'я", клуб 
спілкування для людей похило-
го віку "Не здаємося!". 

У 2001 році, у зв'язку з дост-
роковим виводом Чорнобильсь-
кої АЕС із експлуатації, в Славу-
тичі відбуваються значні соціаль-
но-економічні зміни, які вже при-
звели до виникнення певної соц-
іально-психологічної напруги се-
ред жителів. Збільшуються по-
треби населення у психологічній 
допомозі, соціальній адаптації, 
підтримці близьких та колег, до-
датковому навчанні, переквалі-
фікації. 

Саме тому виконавчим комі-
тетом спільно з соціально-психо-
логічний центром, центром зай-
йятості, Агенством з розвитку 
бізнесу, проектом Програми 
Тасіс ("Допомога в пом'якшенні 
соціальних наслідків закриття 
Чорнобильської АЕС") заплано-
вано посилити напрямок роботи 
з профорієнтації безробітніх, 
адаптації їх до нової життєвої 

ситуації. 
На високому рівні в 2000 році 

проводилась робота, спрямова-
на на подальше зміцнення здо-
ров'я населення міста, утверд-
ження принципів здорового спо-
собу життя, підвищення рівня 
фізичного виховання і фізкуль-
турно-оздоровчої діяльності в 
дитячих дошкільних закладах 
освіти, загальноосвітніх школах 
та спортивних клубах міста. 

Міським спортивним коміте-
том (В.Горшков) на початку 2000 
року був розроблений та затвер-
джений план організаційно-тех-
нічних заходів щодо реалізації 
завдань обласної цільової ком-
плексної програми "Фізичне ви-
ховання — здоров'я нації". 

Головною подією спортивно-
го життя міста стали старти f-x 
літніх спортивних ігр школярів. В 
загальному заліку першої підгру-
пи спортсмени м.Славутича по-
сіли 4 місце. В міських та облас-
них змаганнях прийняло участь 
понад 429 юнаків та дівчат міста. 
Спортсмени міста вибороли 8 
золотих, 7 срібних та 12 бронзо-
вих нагород. 

За 2000 рік тренерами міста 
підготовлено: 5 майстрів спорту 
України; 18 кандидатів у майст-
ри спорту України; 16 спорт-
сменів І розряду та 74 спортсме-
ни II і III спфтивних розрядів. 

До збірної команди України 
серед юнаків з футболу увійшов 
Сергій Рожок. До резерву збірної 
команди України з боротьби дзю-
до увійшли Андрій Довженко, Пет-
ро Кузьмін та Вікторія Андреева. 

Вихованці ДЮСШ тренера 
В.Совєтченка (спортивні танці) 
були переможцями та призера-
ми чемпіонатів України та міжна-
родних турнірів, котрі проводи-
лись в Німеччині, Словенії, 
Польщі, Чехії, Білорусі, Росії. 

За місцем проживання пра-
цює дитячо-підлітковий футболь-
ний клуб "Каскад", в якому зай-
мається понад 200 дітей, у 
спортивному напрямку роботи — 
футбол та настільний теніс. За 
підсумками огляду-конкурсу Киї-
вської області дитячий клуб "Кас-
кад" посів І місце серед клубів 
області, котрі проводять виховну 
та спортивно-оздоровчу роботу. 

В місті також проводиться відпо-
відна робота у фізкультурно-оздо-
ровчому та спортивному напрямках 
16 спортивними клубами з різних 
ведів спорту: боротьби дзю-до, сам-
бо, карате, тенісу, футболу, вітриль-
ного спорту, художньої гімнастики, 
аеробіки, ппавання, спортивних 
танців, баскетболу, кінного спорту, 
з загальною кількістю займаючих— 
1466 чоловік, з них дітей — 1064 
чоловіка. Спортивним клубом "Аре-
на" надано поспуг населенню на 
суму 37 тис. грн. 

В 2000 році міським спортком-
ітетом була проведена робота із 
організації спортивно-масових за-
ходів міста: традиційні турніри з 
різних видів спорту, присвячені 
пам'яті героїв Чорнобиля; міжна-
родний турнір з баскетболу; 
фінальні змагання турніру Київсь-
кої області "Шкіряний м'яч"; 1-й 
відкритий турнір серед юнаків та 
дівчат з тенісу; спільно з Асоціа-
цією футзалу України та благо-
дійним фондом розвитку футболу 
України була проведена благо-
дійна акція на підтримку дитячо-
юнацького футболу міста; в рам-
ках програми Міжнародного дитя-
чого фестивалю мистецтва, теле-
бачення та преси "Золота осінь 
Славутича-2000" був проведений 
1-й міжнародний турнір з тенісу. 

Всього за 2000 рік міським 
спорткомітетом організовано та 
проведено 69 спортивно-масо-
вих і фізкультурно-оздоровчих 
заходів, загальна кількість учас-
ників — 2117 осіб. Крім того, 
була проведена повна паспорти-
зація усіх спортивних об'єктів 
Славутича (СЗОШ, ДДЗО, 
спортивні споруди ВП ЧАЕС, 
медико-санітарна частина, по-
жежна частина). 

(Далі буде) 
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Четверг. Убытки Германии от забоя скота по поводу коровь-
его бешенства превысят 2 млрд марок в год. Россия готова за-
купить мясо немецких и иных коров, находившихся рядом с бе-
шеными, но до конца не взбесившихся. Под водочку и это мясо 
пролетит за первый сорт. А в Европе на первые роли выходят 
бараны и свиньи. 

Численность населения России уменьшается в среднем на 
800 тыс человек в год. Премьер Касьянов заявил, что так скоро 
и работать будет некому. Необходимо без канители предостав-
лять российское гражданство всем русскоязычным из стран СНГ. 
В результате может неожиданно быстро решиться языковая 
проблема в Украине. 

В буферной зоне между Косово и собственно Сербией силь-
но пошаливает Армия освобождения Прешево. Сербия обрати 
лась в НАТО с просьбой навести там порядок. Она предлагает 
сократить ширину зоны так, чтобы там даже стоя не смог поме-
ститься албанец. 

Испанский суд отклонил х^дітайство прокурора о возвраще 
нии Гусинского в тюрьму. 5,5 млн долларов — надежная гаран-
тия от побега. А если арестованный сбежит — еще лучше, день 
ги достанутся испанской юстиции. 

Пятница. Сербия. В буферной зоне подорван сербский ав-
тобус. Погибло 7 человек, ранено более 40. Армия освобожде-
ния Косово объявила мобилизацию всех албанских мужчин в 
возрасте от 18 до 40 лет. Албанские боевики надеются, что НАТО 
всегда на их стороне. Не просчитаться бы. 

Американские и английские самолеты нанесли удары высо-
коточным оружием по иракским объектам ПВО к югу от Багдада. 
Иракцы отстреливались, но не попали. 

Боевики Хесболла обстреляли противотанковыми ракетами 
израильскую БМП. Убит 1 солдат. В ответ евреи обстреляли 
палестинские поселения в Южном Ливане. Погибло 2 человека, 
ранено более 20. Пострадали в основном мирные жители. Ра-
дикалы всегда так заботятся о своем народе. 

Американские подводники получили приказ не производить эк-
стренных всплытий, когда на борту есть штатские. Штатских за борт 
(можно через торпедные аппараты) — и всплывай, как хочешь. 

В Англии суды переведены на круглосуточный режим рабо 
ты. Сделано это для более оперативного пресечения художеств 
крепко подвыпивших британцев. Так можно за сутки упечь за 
решетку на 300 человек больше, чем прежде. 

Суббота. Руководство Ирака угрожает США и Англии воз-
мездием за налет. Россия на словах это дело резко осудила. 
Французы возмущены, но не налетами, а тем, что их не предуп-
редили. Может, и они бы присоединились. 

На западном берегу Иордана идут ожесточенные перестрелки. 
Убито 3 палестинца многие ранены. Генсек ООН Кофи Аннан при-
зывает воюющих замириться. За стрельбой призывы не слышны. 

Против пляжей французского Лазурного берега сел на мель 
сухогруз. С него сняли около тысячи нелегальных эмигрантов 
курдов, среди них более 300 детей. За доставку во Францию 
перевозчики с каждого взяли по 3 тысячи долларов, затем поса-
дили корабль на мель и слиняли. 

Россия должна своевременно заплатить все долги. Для это-
го у нее есть все возможности. Ей не простят ничего. Так на 
встрече в Палермо решили руководители "большой семеркй. 
Они эффективно считают деньги в чужих карманах. 

Воскресенье. Премьер Британии Тони Блэр заявил, что его 
страна готова продолжать военные действия против Ирака. Он 
забыл, что чем больше бомбят Ирак, тем выше престиж Хусейна. 

В секторе Газа продолжаются перестрелки. Палестинские 
боевики за неимением евреев обстреляли автобус с палестинс-
кими рабочими. Бей свой своего? 

Понедельник. Прокуратура_ Франкфурта начала дело про-
тив вицегканцлера Германии Йошки Фишера. Его обвиняют в 
том, что в молодые годы он укрывал красных террористов, во-
дил дружбу с их главарем Карлосом Шакалом и лупил полицию 
ногами. Не глядит она на высокие чины. Может; так и надо? 

В буферной зоне между Сербией и Косово продолжаются 
перестрелки между сербами и албанцами. Албанские боевики 
разместились в деревнях, где много женщин и детей. Живой щит 
— не их изобретение, но срабатывает исправно, а то, что стра 
дающее население — тоже албанцы, — что им до того. 

За три последних года число детей в России уменьшилось 
на 4 млн. Для разрешения этой проблемы Госдума рассмотрев 
ла вопрос о финансировании программы "Дети России". Финан-
сирование, как водится, сокращено. 

Вторник. Завершились сосместные американо-израильские 
учения. Освоены более совершенные противоракеты, способ-
ные надежно сбивать иракские"скады" (made in USSR). На воо 
ружение взяты новые противогазы. Все это, конечно, не имеет 
никакого отношения к бомбардировке Ирака. А он грозит раз-
бомбить не только Израиль, но и братьев-арабов в Кувейте и 
Саудовской Аравии. 

Генсек НАТО Робертсон заявил, что Россия, при желании, 
может вступить в НАТО. В ответ Россия выразила намерение 
принять участие в создании региональной системы ПРО. Вот 
крику-то будет, когда в одно прекрасное утро мы проснемся, а 
вокруг и НАТО и ПРО. 

Госдума и правительство России пришли к соглашению о том 
что первый сверхплановый 41 млрд рублей пойдет на уплату дол-
гов, а из остальных — только половина. А получить этих сверх-
плановых миллиардов запланировано более 160, но рублей. 

Шведская полиция заявила о поимке еще одного российско-
го шпиона. Поднаторела она в этом деле и работает под лозун-
гом "Ни недели без шпиона". 

Среда. В Вашингтоне состоялась первая при Буше встреча 
госсекретаря Пауэлла с представителями палестинского руко-
водства. Пауэлл категорически не советовал палестинцам опи-
раться на Ирак. 

Бывший премьер Израиля Барак отказался от поста мини-
стра обороны в правительстве Шарона. Он бы и хотел, но в лац-
каны его пиджака вцепилась вся его Партия труда, обвиняет его 
в проигрыше выборов и не пускает. 

Премьер Югославии Джуканович прибыл в Москву. Нужен газ, 
но платить за него нечем. Могут дать продукты^ товары, но не-
важные. А вот Милошевича за долги отдать раДы. ч л , 

Тарас Кривопузенко 

БИЗНЕС-ИНКУБАТОР ПК ЧАЭС -
НЕМНОГО О ГЛАВНОМ 
Интервью без вопросов с директором Бизнес-инкубатора 
ПК ЧАЭС Валентиной Созиновой 

Семьдесят три года режима, 
при котором человек, наделен-
ный властью, стоял выше Зако-
на, а режим распределения и 
уравниловки правил экономи-
кой государства, еще долго бу-
дут висеть дамокловым мечем 
над теми начинаниями, которые 
пройдены цивилизованным ми-
ром, признаны им единственно 
правильным путем развития 
экономики государства, а зна-
чит — и благосостояния обще-
ства. Эта проблема не обошла 
и развития бизнес-инкубации в 
Украине. Самое страшное тог-
да для нас было, как остается 
и сегодня, — это не объем ра-
бот, который нам приходится 
выполнять, а понимание цены 
потерянного времени, уходяще-
го на доказательства и убежде-
ния в необходимости того или 
другого внедрения новшества в 
работу Бизнес-инкубатора тем 
людям, которые по долгу своих 
должностных обязанностей 
должны понимать это лучше 
нас, но по своему сложившему-
ся в годы "великого застоя" сте-
реотипу мышления всеми прав-
дами и неправдами стараются 
тормозить задуманное, исходя 
из принципа "Что угодно де-
лать, лишь бы ничего не де-
лать". 

В такой ситуации работа 
Бизнес-инкубатора, впрочем, 
как и любого другого предпри-
ятия, не может быть самовы-
ражена с наибольшим коэф-
фициентом полезного дей-
ствия! К нашей большой радо-
сти людей, тормозящих разви-
тие процесса, становится все 
меньше и меньше. Кто-то из 
них понял и осознал необхо-
димость нашего развития, кто-
то понял бесперспективность 
надежды возврата в прошлое 

и потому приспосабливается к 
новым условиям, стараясь 
если ничего не делать, то хотя 
бы не мешать. Потому мы все-
гда верили в правильность 
решения профсоюза создать 
Бизнес-инкубатор, а поддерж-
ка со стороны администрации 
станции эту веру укрепляла. 
Высшей оценкой доверия к 
нам с их стороны было пригла-
шение нас к участию в разра-
ботке программы социальной 
защиты работников ЧАЭС в 
связи с выводом ее из эксплу-
атации. Для нас эта работа, 
так же, как для профсоюза и 
администрации станции, не 
закончилась разработкой до-
кументальной части програм-
мы, она перешла в этап реа-
лизации одной из ее частей — 
создание компенсирующих 
рабочих мест. Мы не считаем 
величины вкладов в эту рабо-
ту ее участников,'достаточно 
сказать о том, что четыре вне-
дряемых общими усилиями 
проекта скоро дадут повод го-
ворить о себе, как о свершив-
шемся факте. Сегодняшнее 
положение дел в продвижении 
их позволяет сделать столь 
смелое заявление. Подготов-
ленный к подписанию договор 
с Чернобыльской АЭС "О со-
вместной деятельности" после 
его принятия позволит нам до-
вести начатое до логического 
завершения. Мы в это верим. 

Было бы непростительной 
ошибкой с нашей стороны, как 
Бизнес-инкубатора, ограничи-
вать себя рамками города, не 
признавая факт необходимос-
ти развития макроэкономики 
региона отдельно от государ-
ства в целом. Мы понимаем то, 
что развитие макроэкономики в 
регионе, при отсутствии ста-

бильного состояния экономики 
в государстве, не может стать 
гарантией благополучия этого 
региона. Потому считаем необ-
ходимым всеми возможными 
способами участвовать в про-
движении идей бизнес-инкуба-
ции в целом по Украине. Сегод-
ня мы используем для этого 
Интернет, где разместили пер-
вый в Украине Виртуальный 
бизнес-инкубатор. Двадцать 
седьмого декабря 2000 года он 
впервые появился в глобаль-
ной информационной сети. За 
неполных два месяца его стра-
ницы посетило двести шесть-
десят пользователей, это при 
том условии, что его адрес не-
достаточно широко известен, а 
объем имеющейся в нем ин-
формации составляет не бо-
лее одной десятой от объема 
планируемой к размещению. 
Такая посещаемость вселяет в 
нас уверенность в правильно-
сти и необходимости задуман-
ного. Следующий наш шаг в 
оказании помощи развития 
предпринимательства в Славу-
тиче — это создание Ассоциа-
ции бизнес-инкубаторов стран 
бывшего Советского Союза. 
Такую ассоциацию планирует-
ся создать не в виде физичес-
кой организации с администра-
тивным аппаратом и штаб-
квартирами во всех бывших 
республиках, а в виде вирту-
альной ассоциации в сети Ин-
тернет. Такая ассоциация по-
зволит объединить начинаю-
щих бизнесменов через биз-
нес-инкубаторы стран-участни-
ков, вывести их на междуна-
родный уровень связей в гра-
ницах бывшего Союза с после-
дующей интеграцией в страны 
Западной Европы. Сегодня для 
внедрения этого проекта и раз-

вития проекта Виртуального 
бизнес-инкубатора нам нужны 
единомышленники и спонсоры. 
Эти проекты, при неоспоримой 
их необходимости, не требуют 
больших финансовых затрат, и 
мы очень надеемся на то, что 
эти средства найдутся. Славу-
тич может и должен стать цен-
тром развития малого бизнеса 
в Украине, для этого есть все 
предпосылки; закрытие стан-
ции должно быть не точкой от-
счета гибели города, а точкой 
отсчета его процветания в но-
вом статусе. Сегодня у города 
есть большая проблема, от ре-
шения которой во многом зави-
сит его будущее. Эта пробле-
ма — собственность на основ-
ные фонды. От того, как эта. 
проблема будет решена, будет 
зависеть приток инвестиций. 
Но это проблема не бизнес-ин-
кубатора. Существующие в 
городе организации по оказа-
нию содействия в развитии 
бизнеса справятся со своими 
задачами, если эти инвестиции 
будут, но они не могут повлиг _ 
ять на передел собственности^ 
да этого им и не нужно делать. 
Каждый должен заниматься на 
своем месте своим делом. Так^»~\ 
же, как Бизнес-инкубатор, Аген-
тство по развитию бизнеса, 
Союз производителей товаров 
и услуг, дело которых — не 
ждать помощи, а делать все, 
зависящее от них. Это хорошо, 
что у нас в городе есть такие 
организации, хорошо то, что 
о н и п о д ч и н е н ы ОДНОЙ ІЄЛИ и , 
хоть не зависимы друг от дру-
га, но играют в одном оркест-
ре, где дирижером есть общие 
договоренности, взаимовыруч-
ка и сотрудничество. 

Подготовила Майя РУДЕНКО 

"КРАСНАЯ ГВОЗДИКА" БУДЕТ ЖИТЬ 
Наверное, объяснять сла-

вутчанам, что такое "Красная 
гвоздика", — дело неблагодар-
ное и бесполезное: многие из 
них занимались в кружках это-
го военно-патриотического 
объединения, созданного по-
койной ныне Екатериной Нико-
лаевной Титовой еще в Припя-
ти. Не одна сотня юных славут-
чан прошла через "Красную 
гвоздику" за годы существова-
ния нашего города. Пожалуй, 
самым серьезным результатом 
деятельности"Красной гвозди-
ки" стало создание краеведчес-
кого музея, в котором собраны 
поистине уникальные материа-
лы о Припяти, строительстве 
Чернобыльской АЭС, Славути-
че. Для большинства славутчан 
также не секрет, что все мате-
риалы припятского музея были 
сохранены и вывезены из умер-
шего города и представляют 
интерес уже хотя бы потому, что 
были спасены ценою невероят-
ных усилий во время глобаль-
ной и беспрецедентной ядер-
ной катастрофы (впрочем, это 
уже другая история, вполне зас-
луживающая пространного и 
подробного повествования, а не 
сжатой газетной публикации). 

В настоящее время, в связи 
с созданием на базе ДК "Энер-
гия" информационного центра, 

встал вопрос об открытии в го-
роде историко-краеведческого 
музея. Разумеется, основой для 
его экспозиции предлагается 
сделать уже имеющиеся экспо-
зиции "Красной гвоздики". 

На состоявшемся недавно в 
горисполкоме совещании, в ко-
тором приняли участие городс-
кой голова Владимир Удовичен-
ко, заместитель генерального 
директора ОП ЧАЭС Владимир 
Комаров, директор ДК "Энергия" 
Людмила Заикина, начальник 
городского отдела культуры 
Светлана Никольская, а такж§ 
взрослые активисты "Красной 
гвоздики", были обсуждены воп-
росы создания нового музея. 
Администрация ДК "Энергия" 
вышла со следующим предло-
жением: "Краеведческие музеи 
— это научно-исследовательс-
кие и культурно-просветительс-
кие учреждения, которые соби-
рают, сохраняют, изучают, экс-
понируют и пропагандируют ис-
торические памятники, есте-
ственнонаучные и художествен-
ные коллекции, произведения 
народного искусства определен-
ных географических и админис-
тративных территорий. Краевед-
ческий музей — один из наибо-
лее распространенных музеев 
комплексного профиля. На осно-
вании вышесказанного считаю, 

что наиболее целесообразно 
создание в Славутиче комплек-
сного историко-краеведческого 
музея, как наиболее охватыва-
ющего все сферы жизнедея-
тельности региона. 

На базе ДК "Энергия" воз-
можно размещение и органи-
зация полноценной работы 
музея на втором этаже здания 
в помещениях театральной 
студии, лингафонного кабине-
та, гостиной, выставочного и 
зеркального залов, общей 
площадью 414 кв. метров. В 
этих помещениях можно раз-
местить следующие экспози-
ции: общеисторическую (о со-
здании и жизнедеятельности 
города Славутича), историко-
техническую (о строительстве, 
работе и выводе из эксплуата-
ции ЧАЭС), этнографическую 
(о регионах, прилегающих к 
Славутичу и Чернобыльской 
АЭС), художественную (о 
творчестве жителей города и 
известных деятелей искусств 
Украины). 

Комнату боевой славы, экспо-
наты которой были собраны вос-
питанниками ВПО "Красная гвоз-
дика", считаю целесообразным 
передать и объединить с уже 
действующим музеем СШ № 3". 

В ходе обсу»кдения было ре-
шено никаких материалов из 

музея, столь любовно собран-
ных Екатериной Николаевной и 
ее воспитанниками, никуда н ^ 
передавать, а использовать их 
в будущей историко-краеведчес-
кой экспозиции комплексно. 
Предполагается также попро-
сить материальной помощи по 
созданию городского музея у 
соответствующих структур Ми-
нистерства культуры Украины. В 
настоящий момент решается 
вопрос о том, кто возглавит со-
здаваемый музей. Перед буду-
щим директором стоит нелегкая 
задача: презентация нового му-
зея должна состояться уже на-
кануне 15-летия со дня аварии 
на Чернобыльской АЭС. 

На заседании также решено 
возобновить работу кружков во-
енно-патриотического объеди-
нения "Красная гвоздика" на 
базе Славутичского дворца дет-
ского творчества. Не исключено, 
что кинофотостудия начнет 
свою деятельность уже в бли-
жайшее время. Кружок "Хозяюш-
ка", вероятно, возобновлен не 
будет — аналогичные кружки 
уже давно'работают в ДДТ, так 
что целесообразность его воз-
рождения участниками заседа-
ния определена как "весьма со-
мнительная". 

Майя РУДЕНКО 

При Социально-психологическом центре г. Славутича начинает работу 
"Служба знакомств", ориентированная на создание семьи. 

Для того, чтобы ваши данные были внесены в банк данных Службы, 
необходимо лично заполнить анкету по предъявлению паспорта. 

Обращаться в Социально-психологический центр 
с 9.00 до 18.00 (кроме пятницы и субботы). 

Телефон для справок 2-13-89. 
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МОДЕЛЬНОЕ АГЕНТСТВО 
"АНЕЛЛА" 

объявляет конкурсный набор 
детей в возрасте от 4-х лет 

в школу фотомоделей. 
Приглашаются также девушки от 13 лет 

и юноши от 16 лет в школу моделей. 
Телефон для справок: (04479) 2-87-28 

(с 20.00 до 22.00) 

Юлия Кафтананина, модель агентства "Анелла" 

24 февраля 
в 14.00 

на Центральной площади 
города 

народные гуляния 
"Масленица-2001" 

Вас ждут игры и конкурсы, 
выступления аматорских кол-
лективов города, 

спортивные развлечения 
на все вкусы 

и много сюрпризов! 

Кино-концертный 
комплекс 

"Манхэттен" 

24.02 в 21.00 
Развлекательная програм-

ма для взрослых. 
"Дембель 

неизбежен..." 
вместе с командой "Дис-

най". 
Вспомним День защитни-

ков Родины. 

Ведущий И.Чичкань 
Справки по тел. 2-36-22 

25.02 в 18.00 
Развлекательная програм-

ма для тех, кому за... 
"Это было 

недавно..." 
Уважаемые дамы! 

Пригласите своих возлюб-
ленных! 

Спешите весело провести 
праздничные дни в "Манхэтте-
не". 

Справки по тел. 2-36-22 

Ш 

ч и т а т е л е м 

В газете "Высокий замок" 
(Львов) прочитала о новой 
беде чернобыльцев Славути-
ча — безработице. 

Мы живем в 3 км от зна-
менитого курорта Трускавец, 
в городе Стебнике. Может 
быть, кому-то из жителей 
Славутича необходимо по-
стоянное лечение трускавец-
кой "Нафтусей", предлагаю 
купить (пока есть заработан-
ные деньги) 3-комнатную 
квартиру на 4-м этаже 5-этаж-
ного кирпичного дома общей 
площадью 59,5 кв. м. 

В Стебнике есть 4 школы, 
1 музыкальная, детсады, по-
ликлиника, больница, магази-
ны и все прочее. До Трускав-
ца ходят автобусы, маршрут-
ки, такси, электричка — 10 
мин езды. 

От нашего дома близко 
(через дом) школа, детсад, 
магазины, Дом культуры, по-
чта, поликлиника, больница. 

В 30 — 45 мин ходьбы 
есть у нас дача с фруктовы-
ми деревьями, вишней, смо-
родиной, малиной, черно-
плодной рябиной и др., все-
гда есть своя морковь, лук, 
укроп, клубника, земляника, 
цветы — 5,6 сотки. 

Телефон: (03244) 4-22-28, 
в любое время, Орлова 
Валентина Павловна 

ПРОДАЖА ТОВАРОВ НА РЫНКЕ 
И НАЛОГ НА ПРОМЫСЕЛ 

Граждане, которые не зареги-
стрированы в качестве субъекта 
предпринимательской деятельно-
сти, должны знать, что в случае 
осуществления несистематичес-
кой (не более четырех раз в ка-
лендарном году) торговой дея-
тельности на рынке необходимо 
приобрести одноразовый патент 
и уплатить налог на промысел. 

Согласно действующему за-
конодательству, торговая дея-
тельность на рынке регулирует-
ся Декретом Кабинета мини-
стров Украины от 17.03.93 г. № 
24-93 "О налоге на промысел". 

Для приобретения одноразо-
вого торгового патента необхо-
димо обратиться в налоговую 
инспекцию. На основании запол-
ненной декларации, в которой 
указывается суммарная сто-
имость товаров по рыночным 
ценам, подлежащих продаже на 
рынке, устанавливается сто-
имость патента. 

Минимальный срок действия 
одноразового патента — три, 
максимальный — семь кален-
дарных дней. 

Ставка налога — в размере 
10% указанной в декларации 
стоимости товаров, подлежащих 
продаже в течение трех кален-
дарных дней, но не менее раз-
мера одной минимальной зара-
ботной платы. При увеличении 
срока продажи товаров до семи 
календарных дней ставка нало-

га удваивается. 
Расчетная сумма налога на 

промысел вносится плательщи-
ком через Сбербанк и зачисля-
ется в местный бюджет. 

В случае, если продажа то-
варов осуществляется в течение 
календарного года более четы-
рех раз, такая деятельность счи-
тается систематической и обя-
зывает граждан зарегистриро-
ваться в качестве субъектов 
предпринимательства. 

На граждан, осуществляю-
щих продажу товаров без при-
обретения одноразовых патен-
тов, или с нарушением срока их 
действия, либо осуществляю-
щих продажу товаров, не указан-
ных в декларации, налагается 
административный штраф в раз-
мере от одного до десяти нео-
благаемых налогом минимумов 
доходов граждан. 

Не декларируется и не обла-
гается налогом продажа выра-
щенной в личном подсобном 
хозяйстве, на приусадебном, 
дачном, садовом и огородном 
участках продукции растение-
водства, скота, кроликов, нут-
рий, птицы, продукции собствен-
ного пчеловодства. 

Дополнительно сообщаем, 
что необлагаемый минимум до-
ходов граждан составляет 17 
грн., минимальная заработная 
плата —118 грн. 

ГНИ в г.Славутиче 

ПОЛОЖЕННЯ 
про міську виставку-конкурс 

робіт молодих художників Славутича 
"Палітра тисячоліть" 

1. Загальні поло-
ження 

1.1. Основні завдання 
виставки-конкурсу: 

- виявлення та підтрим-
ка нових імен талановитих 
художників; 

- створення умов для як-
існого росту сучасного украї-
нського мистецтва; 

- розкриття творчих 
здібностей молодих митців 
міста; 

- популяризація твор-
чості молодих художників у 
засобах масової інфор-
мації. 

1.2. Орган і заторами 
виставки-конкурсу висту-
пають: відділ у справах сім'ї 
та молоді, відділ культури, 
відділ освіти. 

2. Умови, порядок 
проведення та 

учасники вистав-
ки-конкурсу 

2.1. Конкурсна програма 
проходить у двох номінаціях: 

- професійна; 
- аматорська. 
2.2. На виставку-конкурс 

приймаються мистецькі ро-
боти за такими напрямками 
образотворчого мистецтва: 

- живопис; 
- графіка; 
- декоративно-приклад-

не мистецтво; 
- фотокомпозиція. 
2.3. Конкурс проходить 

в 2 етапи: 
- перший етап — прово-

диться у місті Славутичі з 5 
лютого по 5 березня 2001 
року; 

другий етап — облас-
ний. Приймають участь мис-
тецькі твори переможців пер-
шого етапу (не більше трьох 
в кожній композиції). Твори 
супроводжуються заявкою та 
поданням до відділу у спра-
вах сім'ї та молоді. 

2.4. Учасниками вистав-
ки-конкурсу можуть бути 
особи віком 15 — ЗО років, 
які подали заявку не пізніше 
ніж за ЗО днів до відкриття 
виставки. 

2.5. Учасник має право: 
- вчасно отримати офіц-

ійну інформацію, що стосуєть-
ся проведення виставки; 

- самостійно вибрати ро-
боти, які він делегує на кон-
курс; після закінчення конкур-
су отримати представлені на 
конкурс роботи вчасно та в 
повному обсязі. 

2.6. Учасник зобов'яза-
ний: 

- подати офіційну заявку 
на участь у виставці-конкурсі; 

- виконувати постанови 
та рекомендації оргкомітету; 

- у вказаний термін заб-
рати роботи. 

2.7. Конкурс проводить 
оргкомітет, який формується 
відділом у справах сім'ї'та мо-
лоді. 

2.8. Оргкомітет: 
- проводить відбір робіт 

учасників; 
- розробляє форму про-

ведення конкурсу та інших 
заходів згідно з положенням 
та доводить інформацію до 
відома учасників; 

- визначає регламент і 
порядок проведення конкур-
су; 

- забезпечує приміщен-
ня для проведення виставки; 

- несе відповідальність 
за збереження робіт, пред-
ставлених на конкурс; 

- формує журі; 
- забезпечує інформа-

ційне поле. 

3. Визначення 
переможців, 

нагородження 
3.1. Визначення пере-

можців здійснює журі, 
кількісний та персональний 
склад якого формує оргкомі-
тет. 

3.2. Оцінювання робіт 
здійснюється за системою 
балів, запропонованою орг-
комітетом. 

3.3. Оцінки та рішення 
журі оформляються протоко-
лом і перегляду та оскаржен-
ню не підлягають. 

3.4. Переможці та при-
зери оголошуються на зак-
ритті виставки-конкурсу і на-
городжуються дипломами і 
призами. 

Телефон для довідок: 
2-73-68. 

.Д» 

ПРО ЗМІНИ ДО ЗАКОНУ УКРАЇНИ 
"ПРО ВІДПУСТКИ" 

До Центру безкоштовної юри-
дичної допомоги безробітним 
міста Чернігова дуже часто звер-
таються люди з проханням дати 
роз'яснення щодо змін до Зако-
ну "Про відпустки", які наголошу-
ють нові умови надання робітни-
кам відпусток. Тому ми виріши-
ли опублікувати у засобах масо-
вої інформації конкретну 
відповідь на ці питання, щоб 
більше коло людей розібралося 
у нових змінах законодавства. 

2 листопада 2000 року Прези-
дентом України був підписаний 
Закон України "Про внесення змін 
до Закону України "Про відпуст-
ки", який наробив багато галасу і 
додав складних проблем керівни-
кам та працівникам тих 
підприємств, які майже не працю-
ють або працюють епізодично. 

Що ж такого у цьому новому 
Законі? 

Згідно з статтею 11 цього За-

кону було виключено частину 2 
статті 26 "Відпустка без збере-
ження заробітної плати за зго-
дою сторін" діючого Закону Ук-
раїни "Про відпустки". 

Ця частина звучала наступ-
ним чином: "У порядку, визначе-
ному колективним договором, 
власник або уповноважений ним 
орган у разі простою підприєм-
ства з не залежних від праців-
ників причин може надавати 
відпустку без збереження заро-
бітної плати або з частковим її 
збереженням." 

З виключенням цієї частини 
статті стають протизаконними 
поширені раніше у нашій країні 
відпустки без збереження заро-
бітної плати або з частковим її 
збереженням працівникам не-
ритмічно працюючих підпри-
ємств. Тепер, у разі зупинки ви-
робництва, роботодавець пови-
нен або продовжувати платити 

робітнику заробітну плату у по-
вному обсязі, або звільнити його. 
Зрозуміло, що у сучасних реалі-
ях найпоширенішим виходом з 
вищеназваної ситуаціїможе ста-
ти звільнення з роботи і, таким 
чином, поширення безробіття. 

Хоча, з іншого боку, це б у л ^ . 
стимулювати керівників підпри^*" 
ємств забезпечити стабільну та 
ритмічну роботу своїм працівни^ 
кам. w 

Хочемо нагадати, що Центр 
безкоштовної юридичної допо-
моги безробітним міста Черніго-
ва продовжує свою роботу за 
фінансової підтримки Міжнарод-
ного фонду "Відродження", за ад-
ресою: м.Чернігів, вул. Горького, 
57/1. Також працює "гаряча лінія" 
за телефоном 16-53-81. 

Олексій ТАРАСОВ, голова 
Чернігівського громадського 

комітету захисту 
прав людини 

ГЛАВНОЕ - ВЕРИТЬ В СЕБЯ 
В настоящее время в Сла-

вутиче начата подготовка к 
проведению конкурса "Поверь 
в себя". К участию в нем при-
глашаются все дети с особыми 
потребностями (дети-инвали-
ды), которые проживают в го-
роде. Организаторы конкурса 
— а это городские отделы об-

ШАНОВНІ МЕШКАНЦІ СЛАВУТИЧА ТА СЕЛИЩА ЛІСНЕ! 
Як правило, із настанням холодів почастішали випадки виникнення пожеж, що нерідко спричиняють до трагічних наслідків: 

загибелі людей та великих матеріальних збитків. 
Основними причинами виникнення пожежі є порушення правил пожежної безпеки при користуванні різноманітними об-

ігрівальними приладами, необережне поводження та дитячі пустощі з вогнем. 
Громадяни! Щоб уникнути виникнення пожеж у ваших будинках і на робочих місцях, дотримуйтесь елементарних правил 

пожежної безпеки: 
- для обігріву помешкань використовуйте електронагрівальні прилади тільки заводського виготовлення, технічно справні; 
- йдучи з помешкань, відключайте електропобутові прилади; 
- не дозволяйте малолітнім дітям користуватися ними і не лишайте дітей одних удома; 
- включені електронагрівальні прилади встановлюйте не ближче 0,5 м від горючих предметів (портьєр, фіранок, меблів і т.п.); 
- не включайте в одну розетку декілька потужних електроспоживачів; 
- плитки, чайники, утюги та інші електронагрівальні прилади ставте тільки на підставки з негорючого матеріалу; 
- обережно поводьтеся з вогненебезпечними.і легкозаймистими речовинами побутової хімії, не застосовуйте бензин та 

інші розчцнники для чищення меблів та інших предметів. 
Акуратність •' обачність — краща профілактичгі&^іра попередження пожежі, гарантія цілості вашого майна від вогню. 

Є.ТЕРЕМЕЦЬКИЙ, інспектор СДПЧ-15 

разования, культуры и по де-
лам семьи и молодежи, а так-
же центр социальных служб 
для молодежи и фонд помощи 
детям-инвалидам "Надежда" — 
главную цель его проведения 
определили как всестороннее 
содействие развитию творчес-
ких способностей детей с осо-
быми потребностями, привле-
чение их к активной деятельно-
сти, преодоление чувства от-
чуждения и одиночества, кото-
рые неизбежно возникают в ре-
зультате болезни этих ребяти-
шек. Одной из важных задач, 
определенных в конкурсном 
задании, является привлече-
ние детей к источникам народ-
ной культуры и сохранению 
традиций украинского народа. 

В конкурсе могут принять 
участие дети в возрасте от 5 до 
18 лет. Победители будут оп-
ределяться в трех возрастных 
категориях: младшей (от 5 до 
8 лет), средней (от 9 до 12 лет) 
и старшей (от 13 до 18 лет) 

На конкурс могут быть пред-
ставлены работы в жанрах де-
коративно-прикладного творче-
ства (рисунок, вышивка, рос-
пись и т.д.), стихотворные и му-
зыкальные произведения, в 
том числе авторская песня. 

Изделия декоративно-при-
кладного искусства должны 
быть представлены в отдел 
по делам семьи и молодежи 
не позднее 19 марта текуще-
го года. 24 марта в кино-кон-
цертном комплексе состоится 
подведение итогов конкурса и 
награждение его победите-
лей: наиболее талантливые 
конкурсные работы будут от-
мечены ценными подарками. 

За более подробной ин-
формацией можно обра-
щаться в отдел по делам 
семьи и молодежи по теле-
фону: 2-73-68. 

Подготовила 
Евгения ПОЗЕМКО 
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ТЕАТР "ШПИГЛ" В СЛАВУТИЧЕ 
18 февраля театралы Славутича познакомились с премьерным спектаклем Черниговского еврейского 
общинного театра "Шпигл" ("Зеркало"). Этот спектакль дважды играли в Чернигове на сцене театра 
им.Т.Шевченко, в декабре прошлого года показывали киевлянам. Славутич предоставил театру свой кино-
концертный комплекс. Зрителей, покинувших зал до окончания спектакля, не замечено 

На вопросы нашего коррес-
пондента ответила режиссер и 
руководитель театра Ирина Са-
вицкая. 

— Впервые о театре 
"Шпигл" я услышала два 
года назад. Неужели этого 
времени достаточно, чтобы 
создать спектакль почти 
профессионального уровня? 

— На самом деле нашему 
коллективу исполнилось 10 лет. 
24 февраля мы отмечаем свой 
юбилей в черниговском Дворце 
детей и юношества, куда в 1990 
году я пришла работать руково-
дителем театрального кружка. 
Первыми нашими работами 
были новогодние утренники, 
скетчи, миниатюры, интерме-
дии, фарсы. Вскоре мы рискну-
ли поставить музыкальную сказ-
ку Вениамина Смехоеа "Али-
Баба и сорок разбойников" и ин-
сценировку рассказа Виктора 
Пелевина "Бройлерный комби-
нат им. Луначарского". Играть 
большие спектакли нам понра-

г вилось. Чаще всего мы ставили 
* 'іашего любимого драматурга 

-^^ ( гения Шварца. В нашем ре-
'«НвЭтуаре "Снежная королева", 

Голый король", "Два брата", 
"Дракон". Зрителям очень нрави-

I * уїсь новогодние спектакли "Ма-
т^Тбнькая баба-яга" О. Пройслера, 

"Чудеса с доставкой на дом" 
Э.Успенского. 

Первые годы мы назывались 
театральным кружком, позже — 
мини-театром "Каждый выбира-
ет для себя", а с 1998-го етапи 

еврейским общинным театром 
"Шпигл". 

— И как вам это удалось? 
— Все началось с того, что 

мы отважились проводить теат-
ральные фестивапи. В Канны 
нас не пригласили, поэтому мы 
открыпи свой "каннский" фести-
вапь. Это был 1994 год. По жре-
бию разыграли темы, роли и ре-
жиссеров-постановщиков. Было 
очень весело. Но через год нам 
захотелось поставить что-то се-
рьёзное. 

На фестиваль стали готовить 
инсценировки по произведениям 

-гО'Генри, Моэма, Ремарка, Рад-
зинского, отрывки из пьес Б.Шоу. 

Лучшим из "каннских" стал 
фестиваль "Отражение" 1997 
года. В тот год у нас было много 
помощников. Нам бесплатно 
предоставили помещение теат-
ра кукол, в типографии "Десна" 
отпечатапи программки и при-
гласительные. На конкурс мы 
представили пьесы Мрожека, 
Чапека, Брехта, Моэма, Шолом-
Алейхема, Беккета. 

В жюри были засл. артист 
Украины С.Гончар, засл. артист 
Украины В.Банюк, режиссер 
А.Бакиров, артисты В.Гаркуша, 
А.Куковерое, Н.Абелева, артис-
ты кукольного театра Т.Кузьми-
на, В. Коваль, директор кукольно-
го театра В.Мажуга. 

Репортаж о фестивале пока-
зали по черниговскому телеви-
дению. Руководитепь Чернигов-
ского благотворительного ев-
рейского фонда "Хэсэд Эстер" 

Ирина Лапко заинтересовалась 
нашими работами и предложи-
ла выступить на ближайшем 
празднике еврейской общины с 
постановками "Жена-еврейка" 
Б.Брехта и "Царствие небесное" 
Шолом-Алейхема. 

Так началось наше сотрудни-
чество с еврейской общиной го-
рода. Позже мы поставили не-
сколько еврейских спектаклей: 
Пуримшпили, комедию Мойше 
Гершензона "Геріиеле из Остро-
полья", "Портрет" Феликса Кри-
вина, "Сказку о черных крыльях" 
Л.Жуховицкого, "В ожидании 
Годо" С.Беккета и, наконец, 
"Кольцо Соломона" собственно-
го сочинения. 

— Премьера "Соломона", 
по-моему, стала событием 
театральной жизни Черниго-
ва прошлого года. Расскажи-
те о создателях спектакля. 

— Пьесу сочиняли я, Алек-
сандр Чеван (сегодня он играл 
роль Гостя) и Валентина Томи-
лина. Мы использовали истории 
о Соломоне, рассказанные 
иудейскими, арабскими, христи-
анскими авторами. 

С нами впервые работапи 
профессионалы. Музыку напи-
сал Александр Родин — выпус-
кник Одесской консерватории. 
Исполнителями музыки стали 
А.Родин и его друг Евгений Та-
рунцов, заканчивающий Одес-
скую консерваторию сразу по 
двум классам: вокала и компо-
зиции. Родин и Тарунцов — ла-
уреаты фестиваля "Шолом, Ук-

раина!", авторы и исполнители 
музыки к спектаклю Черниговс-
кого драматического театра 
"Идентификация танго" (режис-
сер Андрей Бакиров). 

Декорации к нашему спектак-
лю сделал главный художник 
театра им.Т.Шевченко Алек-
сандр Симоненко. 

Мне очень приятно, что спек-
такль тепло приняли жители 
Славутича. Здорово, что зал был 
полон. Хорошо, что так много 
было молодежи. К нам приходи-
ли за кулисы с цветами и слова-
ми благодарности. Приглашали 
приезжать с новыми спектакля-
ми. Если будет возможность, мы 
с удовольствием приедем к вам. 

— Среди ваших артистов 
есть профессионалы? 

— Театр самодеятельный. Но 
в этом спектакле играет один из 
давних моих студийцев, артист 
Черниговского облдрамтеатра 
Алексей Щевелев (Соломон). 

За 10 лет в театре сыграны 
разные роли не менее тысячи 
человек. Два десятка наших вы-
пускников выбрали театральные 
профессии. 

— Вы принимаете в свой 
театр всех желающих? 

— Сначала принимали всех. 
У кого не очень получалось иг-
рать в спектаклях— занимались 
реквизитом, костюмами, оформ-
лением. Просто так приходили, 
посидеть на репетиции, побол-
тать с друзьями. 

В первые годы оставалось 
менее половины записавшихся в 

Сцена из спектакля. Царица Астис отдает приказ убить Суламифь 

студию. А приходило в год чело-
век десять. Позже записывалось 
по 15 — 20 новичков, и все они 
оставались в театре. Но ведь у 
нас мини-театр! Большинство 
приходивших к нам девочек меч-
тали играть принцесс, волшеб-
ниц... Где же взять столько глав-
ных ролей? Тем более женских. 
Приходилось придумывать мас-
совые сцены. Но роль в массов-
ке вдохновляла далеко не каж-
дую. Обижались. 

Мы начали устраивать экза-
мены по актерскому мастерству. 

На репетициях мы много за-
нимаемся вокалом, хореогра-
фией (под руководством наше-
го бессменного хореографа Ар-
тема Винтовки), психологичес-
ким тренингом, актерским мас-
терством. 

У нас в коллективе школьни-
ки, студенты и взрослые люди 
разных национальностей, кото-
рые интересуются еврейскими 
обычаями и традициями иудаиз-
ма, любят творчество, ищут и 
находят возможности „реализа-
ции для себя на сцене. 

— Как собираетесь отме-
тить свое 10-летие? 

— 24 февраля на сцене чер-
ниговского Дворца детей и юно-
шества — первой своей сцене 
— мы покажем капустник, посвя-
щенный нашему любимому те-
атру. Надеемся, увидеть в запе 
наших уже взрослых зрителей 
первых спектаклей начала 90-х 
и всех, кто приходил в театраль-
ный кружок за эти годы. 

Валентина КУЗНЕЦОВА 

ВАШИ БЕДЫ НАЧИНАЮТСЯ 
В ЖЕЛУІ 

На протяжении всей жизни в 
тканях организма постоянно 

, происходит обмен веществ. С 
пищей, воздухом, через кровь, 

-імфу к нам беспрерывно по-
-•-^SjnaiOT питатепьные вещества, 

нужные для жизни: белки, жиры, 
углеводы, энзимы, микроэле-

менты . кислород и др. Все не-
нужное, образовавшееся в про-

цессе жизнедеятельности, уда-
ляется из организма через ки-
шечник, почки, печень, кожу. Это 
и есть обмен веществ. 

А теперь представьте завод 
или фабрику, где по конвейеру 
в сборочный цех едут части. 
Вдруг на конвейер что-то не по-
ложили. Дальнейшая работа 
всей линии дает сбой. То же са-
мое происходит в организме, 
когда нарушается обмен ве-
ществ: клетки длительное вре-
мя не получают каксго-то необ-
ходимого микроэлемента, вита-
мина, белка и т.д. 

Чтобы исправить ситуацию, 
организм принимает аварийные 
меры. Например, изготавливает 
из другого материала недоста-
ющий белок. Раз-другой будет 
совершенно безопасно восполь-
зоваться этим "экстренным" ме-
тодом, но если это происходит 
годами, обмен веществ наруша-
ется, организм все больше и 
больше зашлаковывается ядо-
витыми продуктами обмена. 

При нарушении обмена ве-
ществ возникает окопо 160 неза-
разных заболеваний. Не буду 
перечислять все болезни, но не-
которые из них все же назову. 
Это — аденома простаты, ане-
мия, артриты, артрозы, бронхи-
альная астма, варикозное рас-
ширение вен, гайморит, гастрит, 
инсулинонезависимый диабет, 
инсульты, кашель любой этиоло-
гии, косоглазие, колиты, кровото-
чивость десен и носовое крово-
течение, нефрит и нефроз, ожи-
рение, панкреатит, полипы, по-
чечно-каменная и желчекамен-
ная бопезни, гипертония, гипер-

тиреоз, псориаз, склонность к 
простуде, стенокардия, СПИД, 
судороги, тромбозы, эпилепсия, 
эрозия шейки матки, ларингиты, 
фибромы, мастопатия и т.д. 

Зная, что все эти болезни 
есть следствие нарушенного об-
мена веществ, можно уже иначе 
посмотреть на них. Какой смысл 
в удалении попипов, камней в 
почках, отрезании груди при ма-
стопатии, если все это пишь 
следствие, а не причина болез-
ни? И пока мы не займемся при-
чиной, вместо одного полипа 
вырастет другой, вместо одного 
камня образуется сорок новых.. 

Иначе говоря, при всех болез-
нях нарушенного обмена ве-
ществ надо искать причину воз-
никновения болезни и пытаться 
ее устранить. При каждой болез-
ни больной сам должен найти ее 
причину. Здесь — все виды нару-
шений нормапьного образа жиз-
ни: апкоголизм, наркомания, та-
бакокурение, отравление ядохи-
микатами, вредные условия тру-
да, переедание, однообразное 
питание, физические и умствен-
ные переутомпения, чрезмерное 
употребление лекарств, мало-
подвижный образ жизни, сидячая 
работа, стрессовые состояния, 
запущенные или плохо леченные 
заболевания, излишества в поло-
вой жизни и т.д. 

Из всего ряда причин хочет-
ся выделить запущенные болез-
ни. Именно они сами по себе 
являются причиной нарушения 
обмена веществ, поскольку яв-
ляются хроническим источником 
интоксикации всего организма. 
По некоторым данным, хрони-
ческим гастритом страдает до 90 
процентов населения. 

Не всякая пища может до кон-
ца перевариться, и в таком состо-
янии она должна попадать в тол-
стый кишечник. В отличие от же-
лудка, толстый кишечник не выра-
батывает тех ферментов, которые 
нужны для перевариаанйяХІлохо 
переваренная пища нахрдйтей в 

кишечнике 36 часов. Белковая 
часть гниет, углеводистая — бро-
дит, в результате чего образует-
ся индол, скатол, сероводород и 
другие сильные яды. Воспаление 
толстого кишечника (колит) мо-
жет дать толчок стенокардии, 
мочекаменной болезни, холеци-
ститу, нейродермиту, дерматиту, 
полинезу желудка, предраковым 
заболеваниям. Из кишечника яды 
поступают в печень, которая дол-
жна их нейтрализовать. И печень 
хорошо бы с этим справилась, да 
ее клетки забиты шлаками и не в 
состоянии помочь. Поэтому "ток-
сичное добро" распространяется 
по организму, отравляя все на 

•своем пути. 
То же самое можно расска-

зать и про почки, которые многие 
годы выводили яды вместе с мо-
чой, но благодаря зашлакованно-
сти их постигает участь печени. 

Наиболее частой причиной 
нарушения обмена веществ яв-
ляется расстройство органов 
пищеварения. Поэтому лечение 
почти каждой болезни, "вырос-
шей" на почве нарушения обме-
на веществ, необходимо начи-
нать с избавления от шлаков: 
чистить кишечник, печень, поч-
ки, лимфу, а уж затем присту-
пать к лечению самой болезни. 
Необходимым условием, кроме 
очистительных процедур, явля-
ется немедленное изменение 
питания. А также нужно старать-
ся избегать стрессовых ситуа-
ций, переутомления, нормализо-
вать труд и отдых, вести всесто-
ронне здоровый образ жизни. 

Хронические болезни отсту-
пают очень медленно, долго, но 
есть общее для всех правило: 
если вы лечитесь 2 — 3 недели 
и если не становится лучше, а 
наоборот, только хуже — зна-
чит, что-то здесь не так. 

Решайте сами, как вам посту-
пать. Думайте сами. 

Маргарита ЛУЧИЦКИХ, 
врач-санолог МСЧ-5 

НАСТУПИТ ЛИ АПОКАЛИПСИС 
В 2001 ГОДУ? 
Совсем недавно католический мир погрузился в 
благоговейный трепет. К 800 молящимся снизошла 
сама Дева Мария. И пообещала, что скоро наступит 
тот самый конец света 

Как утверждают в Ватикане, 
чудо произошло в знаменитой 
фобнице Фатимы, вокруг которой 
собрались сотни верующих для 
того, чтобы совершить молитву. 

А дальше, как свидетельству-
ют очевидцы, произошло вот 
что. Внезапно небо над бого-
мольцами потемнело. Из него 
появился яркий луч. По нему и 
спустилась на землю Дева Ма-
рия. Материализовавшись, она 
обратилась к окружающим. Она 
сказала о том, что на людей 
вскоре обрушатся разные напа-
сти — вплоть до массового вы-
мирания. Но человечество спа-
сет Иисус Христос, который ско-
ро придет на землю. На щеках 
Марии были слезы, и она объяс-
нила верующим, что плачет, ибо 
ей жалко людей, которым грозят 
суровые испытания. 

Весть о чуде дошла до ушей 
самого главы католической цер-
кви Иоанна Павла II. Папа даже 
создал особую следственную 
комиссию, которой поручил рас-
следовать это происшествие. 

В короткий срок детективы 
опросили всех 800 свидетелей 
и, сличив показания, пришли к 
выводу: явление Марии дей-
ствительно имело место. 

Впрочем, с видениями апока-
липтического характера челове-
чество сталкивалось за свою 
историю уже не раз. И ждали 
конца света люди неоднократно 
— причем готовились к нему 
куда более серьезно, чем в 
наше, довольно атеистическое и 
прагматическое, время. 

Год 999-й. Уже летом люди 
во всех христианских странах 
начали массово каяться. Экзаль-
тированные грешники (а кто из 

нас без греха?) бросались друг 
другу на шею, рассказывали обо 
всех сотворенных неправедных 
делах и просили прощения. Это 
был год тотального "душевного 
стриптиза". Мужья признавались 
в измене женам. Жены — мужь-
ям. Воры возвращали жертвам 
награбленное, хозяева щедро 
раздавали добро слугам, а те 
винились в должностных пре-
ступлениях и мелких пакостях. 

В порыве милосердия власть 
предержащие всем заключен-
ным объявили амнистию. Двери 
тюрем открыли, но преступни-
ки... не покидали своих камер. 
Стоя на коленях, они истово мо-
лили Бога о прощении за свои 
злодеяния. 

Торговля прекратилась. Все 
люди стремились поскорее из-
бавиться от денег, отдавая их 
ближнему. 

В храмах толпились люди. 
Многие находились там день и 
ночь, стремясь в короткий срок 
"очиститься" и набраться святос-
ти. Прорываясь к иконам и святым 
мощам, люди даже дрались, от-
пихивая друг друга,— ведь бла-
гая цель оправдывает средства 
(впрочем, провозгласивший этот 
принцип философ Николо Маки-
авелли родился гораздо позже). 

По улицам городов шество-
вали колонны полуобнаженных 
людей, истово хлещущих себя 
розгами. Сотни грешников кон-
чали жизнь самоубийством. 

Толпы устремились на клад-
бища и стали раскапывать мо-
гилы родственников и возлюб-
ленных, чтобы облегчить им вос-
крешение. Люди целыми днями 
вглядывались в небо, и многим 
впечатлительным натурам дей-

ствительно виделись там всад-
ники Апокалипсиса или что-то в 
этом роде. 

А еще, как это бывает при 
всех социальных потрясениях, 
ходили по городам и весям раз-
ные шулеры и мошенники, стре-
мящиеся извлечь из массового 
психоза какую-либо выгоду. За 
ними охотились карательные от-
ряды разъяренных праведников. 

А в канун нового, 1000 года 
христианство приняло населе-
ние суровой Исландии — в пол-
ном составе. В новогоднюю ночь 
во время службы в храмах ты-
сячи людей умерли от страха. 

Но роковой год прошел, и 
ничего не произошло. Так и не 
повидавшие апокалиптического 
зрелища люди стали и дальше 
жить да на хлеб насущный зара-
батывать — конечно, кто в жи-
вых остался. 

А вообще, Европа ждала све-
топреставления на протяжении 
средних веков неоднократно — 
фактически, апокалиптическими 
•ожиданиями было отмечено на-
чало каждого нового века. 

В год 2000-й, хотя подобные 
настроения и присутствовали, 
массово каяться никто не спе-
шил. Поубавилось, видимо, в 
людях религиозного экстаза. 
Кое-кто говорил, что год 2000-й 
— это еще не миллениум и все 
начнется в 2001-м. И вот, насту-
пил самый что ни на есть XXI 
век. Кто-то снова вещает об апо-
калипсисе, но большая часть на-
рода все же твердит в ответ зна-
менитую фразу Станиславского: 
"Не верю!". Да, 2001-й — это не 
999-й. Не то теперь человече-
ство. 

Наталья ТАРЧЕНКО 


